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SKRAĆENI  ZAPISNIK   
 
sa 4. sjednice Skupštine Istarske  županije, održane  5. listopada  2009. godine (ponedjeljak) 
u Maloj koncertnoj dvorani  Spomen doma u Pazinu.  
 

Sjednicu je u  17,03 sata otvorio DINO KOZLEVAC , predsjednik  Skupštine Istarske  
županije (IDS-SDP), koji je sjednici i predsjedavao. 

Pozdravlja sve prisutne kolegice vijećnice i kolege vijećnike Skupštine Istarske 
županije, 

-     župana  Ivana Jakovčića, 
- zamjenicu  župana , gospoñu Vivianu Benussi, 
- zamjenika župana, gospodina Vedrana Grubišića,  
- resorne pročelnike  županijskih upravnih odjela Istarske županije,   
- predstavnike medija i sve ostale koji prisustvuju 4. sjednici Skupštine Istarske 

županije 
             Moli tajnicu Skupštine, Vesnu Ivančić, da izvrši prozivku vijećnika. 
 
VESNA IVANČIĆ : 
 
Red. br. VIJE ĆNIK / VIJEĆNICA LISTA PRIMJEDBE 
1. Damir Kajin IDS – HNS Odsutan (O) 
2. Furio Radin IDS – HNS Odsutan (O) 
3. Mirjana Antonelić IDS – HNS  
4. Valter Drandić IDS – HNS Odsutan (O) 
5. Katarina Nemet IDS – HNS  
6. Nevija Poropat IDS – HNS  
7. Tedi Chiavalon IDS – HNS  
8. Roberta Lakošeljac IDS – HNS  
9. Ahmed Makota IDS – HNS  
10. Vojo Kličković IDS – HNS Nakon utvrñivanja D.R. 
11. Tom Bisaku IDS – HNS Odsutan  
12. Eda Klapčić IDS – HNS  
13. Serño Baskijera IDS – HNS  
14. Serño Rigo IDS – HNS Odsutan (O) 
15. Marin Grgeta  IDS – HNS  
16. Alida Perkov IDS – HNS  
17. Tamara Brussich IDS – HNS Nakon utvrñivanja D.R. 
18. Danica Miletić IDS – HNS  
19. Silvio Brunelli IDS – HNS  
20. Jasna Smojver Kompas IDS – HNS  
21. Stjepan Mraković IDS – HNS  
22. Evelina Biasol Brkljačić HSU - HSLS  
23. Ivica Mikulčić HSU - HSLS  
24. Zdenko Pliško HSU - HSLS  
25. Ivan Bubić HDZ - HSS  
26. Marino Roce HDZ – HSS  
27. Oliver Gmitrović HDZ - HSS  
28. Zvonimir Čoga HDZ - HSS  
29. Nika Krstevski HDZ - HSS  
30. Dino Kozlevac SDP - ZELENI  
31. Josip Anton Rupnik SDP - ZELENI  
32. Lucija Debeljuh SDP - ZELENI  
33. Maja Šarić Diković SDP - ZELENI  
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Red. br. VIJE ĆNIK / VIJEĆNICA LISTA PRIMJEDBE 
34. Plinio Cuccurin NEZAVISNI  
35. Vlado Ivetić NEZAVISNI  
36. Tullio Fernetich NEZAVISNI  
37. Alen Rosanda NEZAVISNI  
38. Ivo Uccio Miletić NEZAVISNI  
39. Viktor Krapljanov NEZAVISNI Nakon utvrñivanja D.R. 
40. Nenad Čendak NEZAVISNI  
41. Gvido Jermaniš NEZAVISNI  
 
OSTALI PRISUTNI :  
 
VESNA IVANČIĆ,  tajnica Skupštine  Istarske županije, 

MELITA FERENČIĆ,  zamjenica  tajnice  Skupštine  Istarke županije, 
IVAN KLARIĆ, voditelj zapisnika,  
JOSIP ZIDARIĆ, pročelnik Upravnog odjela za održivi razvoj Istarske županije, 
SLAVICA BENČIĆ – KIRAC, pročelnica Upravnog odjela za proračun i financije Istarske 
županije, 

SONJA GROZIĆ – ŽIVOLIĆ, pročelnica Upravnog odjela za  za zdravstvo i socijalnu 
skrb Istarske županije,   
VLADIMIR TORBICA, pročelnik Upravnog odjela za kulturu Istarke županije,  
MIODRAG ČERINA, šef Kabineta Župana Istarske županije,      
VIVIANA BENUSSI, zamjenica  Župana Istarske županije, 
VEDRAN GRUBIŠIĆ, zamjenik Župana Istarske žiupanije, 
VALERIO DRANDIĆ, djelatnik Istarske  županije 
  
 Predsjednik DINO KOZLEVAC , utvrñuje da je prisutno 34 , a nakon  utvrñivanja 
dnevnog reda po dolasku  Tamare Brussich, Viktora Krapljanova i Voje Kličkovića 37 od  41. 
vijećnika, pa  Skupština možem pravovaljano odlučivati. 
 

PRELAZI SE NA UTVRðIVANJE DNEVNOG REDA. 
Dnevni red za 4. sjednicu Skupštine Istarske  županije vijećnici su dobili u prilogu 

materijala za sjednicu. 
Prijedloga za izmjenu i dopunu dnevnog reda nije bilo. 
Pošto se nitko nije javio za riječ, predsjednik DINO KOZLEVAC , zaključuje raspravu 

o dnevnom redu i stavlja predloženi dnevni red na glasanje, te nakon glasovanja utvrñuje da 
je  Skupština  sa 33 glasova  «ZA», ni jednim glasom «PROTIV», za 4. sjednicu  Skupštine 
Istarske županije, utvrdila  slijedeći  

 
D N E V N I  R E D 

 
1) Verifikacija skraćenog zapisnika sa 2. sjednice Županijske skupštine Istarske 

županije 
2) Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 
3) Prijedlog Statuta Istarske županije 
4) Prijedlog Poslovnika Županijske skupštine Istarske županije 
5) Prijedlog Odluke o ustrojstvu i djelokrugu upravnih tijela Istarske županije 
6) Izvješće o obavljenoj reviziji financijskih izvještaja i poslovanja 
7) Prijedlog Zaključka o davanju prethodne suglasnosti na Statutarnu odluku o 

izmjenama i dopunama Statuta Etnografskog muzeja Istre – Museo etnografico 
dell'Istria 

8) Prijedlog Zaključka o davanju prethodne suglasnosti na Statutarnu odluku o 
izmjenama i dopunama Statuta Muzeja suvremene umjetnosti Istre – Museo d'Arte 
Contemporanea dell'Istria 



 4 

9) Prijedlog Zaključka o davanju prethodne suglasnosti na Statut Povijesnog muzeja 
Istre – Museo storico dell'Istria 

10) Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu 
financiranja domova za starije i nemoćne osobe u 2009. godini 

11) Prijedlog Odluke o poništenju Natječaja za imenovanje ravnatelja/ice Muzeja 
suvremene umjetnosti Istre – Museo d'Arte Conteporanea dell'Istria 

12) Prijedlog Rješenja o imenovanju Stručnog povjerenstva za dodjelu koncesije za 
izgradnju distribucijskog sustava plina na dijelu područja sjeverna Istra 

13)  
a) Prijedlog Rješenja o izboru Komisije za pitanja i zaštitu prava autohtone 

talijanske nacionalne zajednice 
b) Prijedlog Rješenja o izboru Odbora za gospodarstvo, financije i proračun 
c) Prijedlog Rješenja o izboru Odbora za ljudska prava 
d) Prijedlog Rješenja o izboru Odbora za prava etničkih i nacionalnih skupina 
e) Prijedlog Rješenja o izboru Odbora za prostorno ureñenje, zaštitu okoliša i 

graditeljstvo 
f) Prijedlog Rješenja o izboru Odbora za društvene djelatnosti 
g) Prijedlog Rješenja o izboru Odbora za predstavke i pritužbe 
h) Prijedlog Rješenja o izboru Odbora za meñunarodnu suradnju i europske 

integracije 
i) Prijedlog Rješenja o izboru Komisije za priznanja 
j) Prijedlog Rješenja o izboru Odbora za pitanja antifašističkih boraca NOR-a i 

branitelja Domovinskog rata. 
 
 

ORDINE DEL GIORNO 
 

1) Verifica del verbale sintetico della 2a seduta dell'Assemblea regionale della Regione 
Istriana 

2) Domande dei consiglieri, proposte e informazioni 
3) Proposta di Statuto della Regione Istriana 
4) Proposta di Regolamento di procedura dell'Assemblea regionale della Regione 

Istriana 
5) Proposta di Delibera sull'organizzazione e le competenze degli organi amministrativi 

della Regione Istriana 
6) Rapporto sulla revisione effettuata dei rapporti finanziari e dell'andamento degli affari 
7) Proposta di Conclusione sulla previa approvazione alla Delibera statutaria sulle 

modifiche e integrazioni allo Statuto del Museo etnografico dell'Istria - Etnografski 
muzej Istre 

8) Proposta di Conclusione sulla previa approvazione alla Delibera statutaria sulle 
modifiche e integrazioni allo Statuto del Museo d'Arte Contemporanea dell'Istria - 
Muzej suvremene umjetnosti Istre  

9) Proposta di Conclusione sulla previa approvazione allo Statuto del Museo storico 
dell'Istria - Povijesni muzej Istre  

10) Proposta di Delibera sulle modifiche e integrazioni alla Delibera sui criteri, le misure e 
le modalità di finanziamento delle case per anziani e infermi nel 2009  

11) Proposta di Delibera sull'annullamento del Concorso per la nomina del/della 
direttore/direttrice del Museo d'Arte Contemporanea dell'Istria - Muzej suvremene 
umjetnosti Istre 

 
12) Proposta di Decreto di nomina della Commissione tecnica per l'assegnazione della 

concessione per la costruzione del sistema di distribuzione del gas in parte dell'area 
dell'Istria settentrionale 

13)  
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a. Proposta di Decreto sull'elezione della Commissione per le questioni e la 
tutela dei diritti della comunità nazionale italiana autoctona 

b. Proposta di Decreto sull'elezione del Comitato per l'economia, le finanze e il 
bilancio 

c. Proposta di Decreto sull'elezione del Comitato per i diritti umani 
d. Proposta di Decreto sull'elezione del Comitato per i diritti dei gruppi etnici e 

nazionali 
e. Proposta di Decreto sull'elezione del Comitato per l'assetto territoriale, la 

tutela ambientale e l'edilizia 
f. Proposta di Decreto sull'elezione del Comitato per gli affari sociali 
g. Proposta di Decreto sull'elezione del Comitato per le rimostranze e i reclami 
h. Proposta di Decreto sull'elezione del Comitato per la collaborazione 

internazionale e le integrazioni europee 
i. Proposta di Decreto sull'elezione della Commissione per i riconoscimetni 
j. Proposta di Decreto sull'elezione del Comitato per le questioni dei combattenti 

antifascisti della LPL e dei difensori della Guerra patriottica. 
 
 
 AD – 1 VERIFIKACIJA ZAPISNIKA SA  2. SJEDNICE  ŽUP ANIJSKE 
                         SKUPŠTINE ISTARSKE ŽUPANIJ E  
 
  Skupština je bez primjedbi sa 33 glasova «ZA», bez glasova  «PROTIV» i bez    
SUZDRŽANIH»  glasova,  verificirala 
 
    SKRAĆENI  ZAPISNIK   
 

 sa 2.  sjednice Županijske skupštine Istarske župa nije 
 
 AD – 2  PITANJA VIJE ĆNIKA, PRIJEDLOZI  I INFORMACIJE 
 
 Predsjednik DINO KOZLEVAC , naglašava da je  na prethodnoj sjednici Skupštine 
Istarske  županije napravljen  redoslijed postavljanja  vijećničkih pitanja i da se nastavlja  tim 
redoslijedom s time da svaki put jedan Klub vijećnika preskače jednu stepenicu, ali uvijek 
postavljanje pitanja započinje iz redova vijećnika opozicije.  
 Podsjećam da se može postaviti najviše dva pitanja u trajanju do dvije minute, da 
izražavanje  zadovoljstva odnosno nezadovoljstva s odgovorom na pitanje traje minutu, da 
onaj kome je  postavljeno pitanje ima pravo na kraju  na još  dvije minute, a odgovor onome 
kome je postavljeno pitanje  je 5 minuta. 
  Vijećnička pitanja traju 60 minuta. 
 Predlaže da se vijećnici toga  dogovora pridržavaju, da se pitanja postavljaju unutar 
60 minuta s time da ako  u 60-toj minuti  još pitanje traje ili je u  60-toj minuti postavio pitanje, 
da će se  pitanje i odgovor odraditi do kraja, a  ostale  moliti da pošalju  pitanje  u pismenom 
obliku ili da se suzdrže od postavljanja vijećničkog pitanja do slijedeće sjednice. 
 Utvrñen je  slijedeći redoslijed za postavljanja vijećničkih pitanja  : 

1. Klub  NEZAVISNIH vijećnika,  
2. Klub vijećnika IDS-HNS, 
3. Klub vijećnik HSU-HSLS, 
4. Klub vijećnika SDP-ZELENI, 
5. Klub  vijećnika HDZ-HSS, 
6. Klub vijećnika IDS-HNS i dalje istim  redoslijedom. 

  U nastavku predsjednik DINO KOZLEVAC , naglašava da je  prošli puta gospoña 
Mirjana Antonelić izrazila  nezadovoljstvo da je preskočena za postavljanje vijećničkog 
pitanja, pa se ispričava,  jer nije vidio  da se javila za postavljanje pitanja, a nitko ga nije 
upozorio da se vijećnica Mirjana Antonelić javila za postavljanje vijećničkog pitanja. 



 6 

 Za postavljanje vijećničkih pitanja javili su  se : Mirjana Antonelić, Alida Perkov, Nevia 
Poropat, Marin Grgeta,  Alen Rosanda,  Tullio Fernetich, Maja  Šarić – Diković, Josip Anton  
Rupnik,  Lucija Debeljuh, Marino Roce , Eda Klapčić. 
 
ALEN ROSANDA : 
 
 Poštovani predsjedniče, kolegice i kolege vijećnici, Župane ! 
 Vijećničko pitanje upućujem Županu. 
 Upravo je završi prvi natječaj za prodaju, privatizaciju hrvatskih brodogradilišta, na 
kojem natječaju  je bio izložen i većinski  paket dionica brodograñevne industrije «Uljanik». 
Kako se na taj natječaj nitko nije javio, potpredsjednik Vlade, gospodin Polančec je najavio 
ponovljeni natječaj ili takozvani  drugi krug u kojem će biti liberalniji  uvjeti. Ako usporedimo 
takav natječaj sa  praksom koju je Europska komisija  nametnula Poljskoj za prodaju  poljskih 
brodogradilišta za očekivati je da se ponuñačima neće nametati uvjeti kao što su 
zadržavanje zaposlenosti, dokapitalizacija, zadržavanje djelatnosti i slično.  Ukoliko pak i 
drugi krug  proñe bez ponuditelja otvara se postupak stečaja u  slučaju, naravno, da 
brodogradilište nije solventno.    
 Imajući u vidu prestanak davanja  subvencije brodogradilišta, a time i jamstava,  
pitanje je u kojoj  će se poziciji naći brodogradilište «Uljanik». 
 S obzirom na posljedice koje će ponovljeni natječaj imati , ne samo na  «Uljanik», koji 
ima  3000 zaposlenih, nego i na cjelokupno istarsko gospodarstvo zbog veliko broja 
kooperanata koji vežu svoje  poslovanje uz «Uljanik», prijedlog je da se sazove  posebna 
tematska  sjednica Skupštine Istarske županije  na temu budućnosti brodograñevne 
industrije «Uljanik» i da se na tu  sjednicu  pozovu i predstavnici  Uprave «Uljanika», kao i 
Ministarstva gospodarstva Vlade  RH, kako bi se Županijska  skupština očitovala o toj za 
Istru vrlo značajnu i stratešku temu. 
 Zahvaljujem. 
 
DINO KOZLEVAC : 
 
 Hvala lijepa. 
 Gospodine Župane, u meñuvremenu dok vi doñete za govornicu, ja se ispričavam, 
pozdravljam Župana, zamjenicu  Župana, zamjenika  Župana, savjetnike, sve prisutne 
pročelnike u ime predlagača i posebno  pozdrav medijima i svim prisutnima. 
 
IVAN JAKOV ČIĆ :  
 
 Gospodine predsjedniče Skupštine, kolegice i kolege ! 
 Dozvolite mi da izrazim veliko zadovoljstvo s činjenicom da «Uljanik» uživa poseban 
status u Hrvatskoj, vjerojatno  bi mnogi voljeli  da Istra uživa poseban status, ali  šalu na 
stranu  sada, želim krajnje ozbiljno reći da je upravo i zahvaljujući mojoj inicijativi  «Uljanik»  
izdvojen i ima poseban tretman u svemu, pa i u ovom zadnjem kada je u pitanju financijska  
policija. Prema tome «Uljanik» je simbol Istre, simbol Pule, ali i  Hrvatske  i to simbol po 
uspješnosti, ozbiljnosti i po svemu onome što krasi ljude  «Uljanika».  

Mi smo zajedno s «Uljanikom»  stvorili pretpostavke još  devedesetih godina kada je 
«Uljaniku» praktički Grad Pula gotovo čitav jedan Gradski proračun na neki način «oprostio» 
upravo pokazujući partnerstvo sa gospodarstvom i na taj način spasili radna mjesta 
«Uljanika» i kooperante i poslove koje kooperanti imaju  u tom «Uljaniku». 
 «Uljanik» je danas, pa  ne možemo reći  ne znam kako visoko profitabilno  poduzeće, 
jer nije tako,  ali je ipak poduzeće koje posluje pozitivno, koje zapošljava iznimno  veliki broj 
ljudi, najveća tvrtka u Istri, koja ima izvanrednu ekipu inženjera, koji su usvojili nove 
tehnologije proizvodnje  brodova, a sve to govorim zbog toga da budem potpuno jasan. 
«Uljaniku»  treba  pomoći, a ne možda štetiti.  «Uljaniku»  treba pomoći i mi to  radimo.  Mi to 
radimo samozatajno, ozbiljno u kontinuiranom kontaktu sa rukovodstvom «Uljanika». Ja sam 
razgovarao sa  Olli  Rhenom kada je krenula priča oko privatizacije brodogradilišta i posebno  
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gospodina Olli  Rhena upozorio  u dva navrata, jednom u Bruxellesu, a jednom na Bledu 
kada sam imali  jedan susret na Bledu, gdje sam upravo inzistirao oko tog posebnog statusa  
«Uljanika».  I nema, poštovani kolega, bojazni da se s «Uljanikom» može dogoditi nešto 
loše, jer nećemo dozvoliti! «Uljanik» će biti i ubuduće jako, solidno, prepoznatljivo  istarsko 
poduzeće, pulsko poduzeće, koje će biti jedan  od nositelja i stupova razvoja Istre i istarskog 
gospodarstva. Ali, ako poznajete poslovnu logiku, a imate i kolege koji se razumiju u poslove, 
znate da govoriti i nuditi politička rješenja u trenutku kada vidimo da stvari idu dobro, možda 
nije dobro.  

Ja nisam siguran, vjerojatno iz Ministarstva gospodarstva bi se odazvali, oni koji se 
trebaju odazvati, jer je to ipak normalno na da Skupštinu doñu, ali bojim se da ponekada neki 
svojim istupima više štete nego koriste «Uljaniku» i zato ja svu suradnju sa «Uljanikom» 
radim samozatajno, radim u dogovoru s rukovodstvom, u dogovoru, izmeñu ostaloga, i s 
nekim sindikatima, jer je to po meni najbolji put da stvorimo atmosferu meñusobnog 
povjerenja i da ne nanesemo štetu tom poduzeću. Mene ne čudi da  rukovodstvo  
«Uljanika»» izbjegava medije. Mene to ne  čudi. Ne znam da li bi  kolege iz rukovodstva 
«Uljanika»  došle na tu Skupštinu. Ja ne znam.  Vi ste me to sada pitali i ja moram 
razgovarati s njima. Ja, dapače, nema ništa protiv  da tema «Uljanika»  bude  na dnevnom 
redu  Županijske skupštine Istarske županije, ali  molim da se «Uljaniku» pomaže, a ne na 
takav mogući način i odmogne, jer u brizi su, jer je to moguće. Javni  nastupi, kao što dobro 
neki ovdje, siguran sam znaju, mogu  štetiti kompaniji.  Može se stvoriti atmosfera kao 
«Uljanik» će propasti, kao  što se u jednom trenutku stvarala atmosfera i onda se počelo 
dogañati to da su neki  kupci «Uljanika» nazivali, pitali, pa što se zbiva sa vama, mi smo  
naručili brodove, da li  ćete te brodove isporučiti ili ne, pa  sam  i ja u nekim situacijama bio 
prisutan kada su bili i neki kupci i razgovarao s  njima, uvjeravajući ih da  s «Uljanikom» 
problema biti neće i pokazalo se da s «Uljanikom» problema na kraju krajeva, ipak nema.  I 
«Uljanik» će ostati istarsko poduzeće, ozbiljno  i jako poduzeće. Ima poseban status u  
čitavoj ovoj privatizaciji  i ja vjerujem da, ne mi, sindikati u  «Uljaniku» i rukovodstvo 
«Uljanika»  treba unaprijed dobiti naše povjerenje, jer su se pokazali sposobnim , pokazali su 
se da u najtežim vremenima  znaju voditi «Uljanik», da   vode  «Uljanik» u ovoj svjetskoj  krizi 
i uspješno  ga vode na nemirnom moru, vode taj brod «Uljanika», i zato mislim da je najbolje 
što mi  možemo napraviti, prepustiti im i dalje  povjerenje, i sindikatima i rukovodstvo 
«Uljanika». Mislim da ćemo im na taj način najviše pomoći, jer ako nemamo povjerenja u 
njih, koji stvaraju taj «Uljanik», koji ga  desetke godina  vode, jer je to otprilike više-manje isto 
rukovodstvo već tridesetak godina, mislim da smo na krivom putu. Ostavimo ljudima 
«Uljanika», oni  su pametniji od nas kada je u pitanju njihova sudbina, budite bez brige i 
nemojmo stvarati dušebrizništvo nad «Uljanikom», jer je to lažno dušebrizništvo nad 
«Uljanikom». Ostavimo mi «Uljanik» «Uljanikovcima» Oni će se itekako znati izboriti za svoja 
prava, jer su to pokazali sve ovo vrijeme, a mi možemo javiše pomoći  upravo tako da već 
danas ovdje svi kažemo  imamo povjerenja i u Brajkovića i u Radolovića i u  Sindikate 
«Uljanika» i sve ostale one tisuće radnika zaposlenih u  «Uljaniku», uz sve one inženjere koji  
žive i rade u  «Uljaniku». Pokažimo im unaprijed to povjerenje. Mislim da je to naš  najbolji 
put, a ne da možda pokušavamo stvarati neku atmosferu koja  ne mora biti uvijek  samo  
dobra, jer namjere mogu biti dobre, ali kada se na jednom političkom skupu počinje  
raspravljati o jednom poduzeću, ne bi bilo čudno da sutra doñu neki pa kažu: ajmo 
raspravljati o Cimosu, jer je u problemima, sada je malo  bolje, ajmo raspravljati o TDR-u,  jer 
razloga možemo uvijek naći za raspravu. Ja mislim da to može više štetiti tim tvrtkama nego 
pomoći.  Zato sam sklon da danas kažemo imao povjerenje u rukovodstvo  «Uljanika», 
imamo povjerenje u  Sindikate i imaju našu podršku u  onome što  žele postići. Neće niti 
jedan premijer, odnosno u ovom slučaju premijerka, niti potpredsjednik Vlade, niti Olli  Rhen, 
niti Europska komisija, niti bilo tko drugi, uništiti  više od  100 godina jaku tradiciju «Uljanika», 
a mi smo uz njih, to  želim posebno naglasiti, mi smo uz njih i unaprijed im dajemo povjerenje 
za ono što rade.        
 
DINO  KOZLEVAC : 
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 Hvala  gospodinu  Županu. 
 Gospodine Rosanda izvolite, imate prvo na minutu.  
 
ALEN ROSANDA : 
 

Poštovani predsjedavajući, Župane, kolegice i kolege ! 
 Smisao mog pitanja i prijedloga je upravo bio taj da ova Skupština da podršku 
rukovodstvu «Uljanika». Mislim da u nikom slučaju to ne bi moglo naštetiti, naprotiv, 
budućnosti  «Uljanika»,  ako bi  tijelo, kao što je Skupština Istarske županije, stala iza njih, 
iza njihovih projekata.  
 Hvala. 
 
DINO KOZLEVAC : 
 
 Hvala lijepa.  
 Da li želi  Župan uzeti riječ? 
 Nema potrebe.  
 Na redu je Klub vijećnika IDS-HNS. 
 Riječ ima gospoña  Eda Klapčić. 
 
EDA KLAP ČIĆ : 
 
 Pozdravljam sve prisutne.  

Ja bih  postavila jedno pitane  Županu. 
 Radi se o staroj našoj temi Rockwoolu, koja će vjerojatno biti prisutna i u ovom 
mandatu. 
 Naime, ja sam zdravstveni djelatnik i radim u Potpićnu zajedno sa dvoje kolega, 
brinemo o zdravlju u Općini  Kršan  i Općini Pićan. Svakodnevno slušam priče ulične, a 
ponekad i u ordinaciji o  smetnjama koje imaju ljudi u smislu  peckanja grla, nosa, 
neugodnog mirisa, buke i otežanog  disanja. Ljudi žive u paničnom strahu  da svoje  zdravlje 
i zdravlje svoje djece. 
 Ja nemam nikakvih, a ni ostalii, nemamo nikakvo namjeru sumnjati u ispravnost  
stručnjaka koji  su  izradili studiju utjecaja na okoliš, ali postoji opća nevjerica ljudi toga kraja 
kada se sluša o kakvoći zraka prve kategorije.  Većini  grañana smetaju  stalna prepucavanja 
i više se ne zna kome vjerovati, jer gdje ima dima ima i vatre, i pitam se kako vratiti 
povjerenje i  mir  meñu ljudima, kako se uvjeriti da rad tvornice ne ugrožava zdravlje i 
kvalitetu njihova života, kako dokazati da su  mjerenja ispravna.  

Zato postavljam pitanje Županu: da li postoji stav Istarske  županije o tom velikom 
problemu da se konačno  na  obostrano zadovoljstvo  zna istina .      
 Hvala.  
 
DINO KOZLEVAC : 
 
 Hvala lijepa  gospoño Klapčić. 
 Gospodine  Župane izvolite, imate riječ. 
 
IVAN JAKOV ČIĆ : 
 
 Ako je dvojba istine da li  Rockwool zagañuje ili ne, Rockwool zagañuje, i to treba  
reći jasno i glasno. Ne samo  zato što svaka industrija zagañuje. Ne. Ne samo zbog toga, jer 
svaka  industrija zagañuje. I turizam zagañuje, i poljoprivreda zagañuje, sve zagañuje, ali  
Rockwool zagañuje posebno, to treba reći. Ali  trebaju reći to oni koji u doveli  Rockwool u 
Pićan i trebaju  reći oni koji su  doveli  Rockwool, a sada su na drugoj strani. Oni to trebaju 
reći. Trebaju  reći da su doveli Rockwool, a sada su na drugoj strani. I pokušavaju nas 
optuživati, a mi nismo bili za Rockwool. Ja osobno ,kao što znate, i kao što je načelnik Pićna 
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u prošlom sazivu ovdje javno rekao. Ja sam njih nagovarao i njega sam nagovarao i ostale 
vijećnike svojedobno, ne samo iz IDS-a, nego iz svih stranaka, da ne doñe taj monstrum u  
Pićanski Lug, meñutim, oni su jednoglasno bili za Rockwool. Ja ne prebacujem odgovornost, 
dapače, spreman sam preuzeti odgovornost ni kriv ni dužan zbog te tvornice. I naš Zavod za 
javno zdravstvo, to je prvi korak koji smo već učinili, kojega ćemo činiti dalje, staviti  ćemo niz 
mjernih stanica koje su već u pripremi oko Rockwoola i oko tog područja, jer ja  ne vjerujem 
čakulama, ali vjerujem ljudima koji  me  zovu telefonom, koji mi pišu  poruke, koji dolaze u 
moj ured, jer govorim istinu da Rockwool zagañuje i nije samo pitanje buke i  svjetlo, nego 
očito ima  problema i sa zrakom, jer buka i svjetlo jesu problem i to nažalost se ne može  
spriječiti, ali ovo su u pitanju  kvalitete zraka i pitanje je što je sve u tome zraku je  nešto što 
moramo razriješiti. Ja neću biti  Župan jedne županije u kojoj neka  firma  zagañuje  na način  
na koji jednostavno to  ne može biti, neovisno o propisima, čak. Ja sam bio tamo  možda 
deset, petnaest puta i noću i danju i  uvjerio se u situacije. I  činjenica je da veliki broj dana 
Rockwool na izgled ne zagañuje, jer nema nikakvih problema, samo neki dim pomalo izlazi, 
ali činjenica je da ima dana kada je  čitava dolina prekrivena nekakvim plavetnilom u zraku. I 
mi  moramo  to pitanje raščistiti, i ne samo to pitanje plavetnila, nego uopće  moramo 
raščistiti pitanje  Rockwoola.  
 Drugi korak koji smo poduzeli, angažirat ćemo, i to prvi puta kažem, nadam se da će 
biti dobrohotni u svojoj cjenovnoj ponudi, vrhunske pravnike i ući ćemo u bitku i pravno s 
Rockwoolom, ne samo ekologijsku. To je  ono što činimo u dogovoru sa načelnikom  Općine 
Pićan, gospodinom Ivanom Frankovićem,  ali  ovdje i javno  želim poručiti, očekujemo da 
Općina Pićan vodi ključnu ulogu u  ovom čitavom procesu. Ne može Istarska županija to 
voditi. Općina Pićan mora to voditi u ime svojih grañana, a mi smo tu da  stanemo iza njih i 
sa Proračunom. Ja sam rekao, uzeo sam  si možda ovlasti koje nemam, ali reći  ću vam 
potpuno jasno, razgovarao sam sa Zelenima iz  Pićna i sa Akcijom mladih,  koji se 
predstavljaju i kao Zeleni, i moram reći da sam možda uzeo si više ovlasti nego što ih imam, 
ali vjerujem da sam to rekao  u vaše ime,  da neka oni vode akciju, jer žive  tamo i svaki  dan 
mogu voditi bitku protiv  Rockwoola, mi  ćemo stati iza njih. Stati  ćemo, prije svega, i to sam 
rekao, zato vas želim i prenijeti, proračunskim sredstvima, jer ako  treba nabaviti  20 mjernih  
stanica nabavit  ćemo  20 mjernih stanica. Naravno, ja se nadam da se  vi slažete s time.  
Ako  treba angažirati vrhunske pravnike da raščistimo i pravni dio oko  toga, angažirat ćemo 
vrhunske pravnike i nema druge. Ako ih nemamo u Istri naći  ćemo ih. Dakle, ja sam 
spreman u cijelosti do kraja stati iza naših sugrañana, jasno poručivši im da nećemo stati 
kada je Rockwool u pitanju, pravnim sredstvima, sredstvima koja donose dokaze, želim 
raščistiti tu situaciju.  

Isto tako uputili smo pismo na dvadesetak adresa u zahtjevima da dobijemo što više 
podataka o tome što radi Rockwool. Znam da su na primjer i Dom zdravlja Labin, jer smo 
baš htjeli vidjeti sve elemente življenja na Labinštini da dobijemo što više informacija. 
Spomenuo sam Dom  zdravlja Labin,  a možda sam mogao  spomenuti Ministarstvo okoliša 
prije svega.   

Dakle, jedna sveobuhvatna akcija je  u toku, ali  ja  ne mogu  svaki dan izvještavati o 
detaljima te akcije koja neće prestati dok ne raščistimo pitanje zagañivanja Rockwoola i 
svesti  ćemo ga u one mjere koje su  realne, koje nisu štetne za naše grañane ili  ćemo im 
morati reći aufidersen, jer ne znam kako se kaže na Danski  doviñenja. 

 To je ono što vam mogu u ovom  trenutku poručiti.     
 
DINO KOZLEVAC : 
 
 Hvala gospodine Župane. 
 Gospoño  Klapčić imate riječ. 
 /E. Klapčić : Zadovoljna odgovorom/. 
 Na redu je Klub vijećnika  HSU – HSLS. 
 Nitko se nije javio za postavljanje vijećničkih pitanja. 
 Dalje  su  na redu Klub  vijećnika  SDP-ZELENI. 
 Riječ ima vijećnica Lucija  Debeljuh. 
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LUCIJA  DEBELJUH : 
 
 Hvala lijepa.  

Poštovani predsjedniče Skupštine, Župane sa suradnicima, kolegice i kolege, 
poštovani svi prisutni. Zapravo nemam pitanje, ali imam  prijedlog  da  se kao  županija i vi  
Župane i mi svi  skupa, kao najviše predstavničko tijelo Istarske županije, na neki način 
zahvalimo  svima onima koji su doprinijeli da se Istarska ljestvica nañe na  popisu  
nematerijalne baštine na listi  svjetske baštine  pri UNESCU. Mislim da je to jedan veliki  
doprinos, ta  velika nagrada, svima onima koji su godinama radili na očuvanju ovog našeg 
nematerijalnog kulturnog  blaga. Evo, sada uz  Eufrazijanu, imamo  Istarsku ljestvicu i valja 
nam svima raditi da zaista taj naš biser i dalje  čuvamo, da ga njegujemo i da pomažemo 
svima onima  koji zaista nesebično ulažu svoje vrijeme, svoj trud, - pa nekada i pojedine 
sredine i  ne razumiju,- svoj veliki napor da  očuvaju  ovo naše bogato nematerijalno blago.   

Ja mislim da bismo trebali se zahvaliti onima koji su  se potrudili da prema UNESCU 
apliciraju ovu našu baštinu, a to su , prije svega, ravnateljica Etnografskog muzeja, gospoña 
Lidija Nikočević, naš pročelnik Upravnog odjela za kulturu, Vladimir Torbica, i naravno 
neizostavno etnomuzikolog  Dario Marušić. Mislim  da zaslužuju jednu našu javnu pohvalu.  

Mi smo našu  baštinu kako  nematerijalnu, prepoznali već kod izrade naše Kulturne 
strategije i ne samo kod izrade Kulturne  strategije, nego i daleko prije, ali smo u  našu  
Strategiju ugradili i osnivanje  Centra za očuvanje naše nematerijalne baštine. Taji Centar, 
koliko imam informaciju, pripreme oko  njega teku.  Mislim da će to  zaista biti još jedan, ja 
bih rekla, pomak u našoj Istarskoj  županiji na očuvanju  kulturne  baštine. 

Evo,  imala sam potrebu zaista zbog svih onih  koji  skrbe nad tom  našom, ne samo 
našom, nego sada već i svjetskom  baštinom, reći  nekoliko riječi. 

Još jednom se, ako dozvolite, želim u ime svih vas, - prije sam bila članica  
Poglavarstva zadužena za kulturu, pa sam  možda malo više  vezana za taj segment, - 
zahvaliti svima koji su tome  doprinijeli da  tako bude.  

Hvala lijepa.   
   
DINO  KOZLEVAC : 
 
 Zahvaljujem gospoñi Luciji Debeljuh.  
 To nije bilo pitanje, nego komentar, ali  Župan ima potrebu isto tako, pretpostavljam, 
to komentirati.  
 
IVAN JAKOV ČIĆ : 
 
 Gospodine predsjedniče, ja želim takoñer, naravno, zahvaliti se svima. Želim se 
zahvaliti i Tebi Lucija, jer znam da si i ti  isto tako  itekako radila na tome. I želim vam najaviti  
da ću 16. ovog  mjeseca imati prijem,  primiti ću upravo ove osobe koje  si  navela, gospoñu  
Lidiju  Nikočević, gospodina Daria Marušića,  gospodina Vladimir  Torbicu i tebe Lucija i još  
neke kolegice i kolege. Ali, mislim da  treba zahvaliti, prije sveg, svima  onim kantadurima i 
svircima  koji su očuvali tu baštinu i  želim njima reći jedno veliko hvala, jer zahvaljujući njima 
je upravo naša ljestvica  postala dio svjetske  baštine.  
 Mi ćemo isto tako povodom tog dogañaja organizirati u INK-a jedan poseban koncert, 
a to se želim dogovoriti  upravo  sa kolegama i kolegicama 16. ovog mjeseca kada doñu  na 
taj prijem. Dogovorit  ćemo se i biti ćete svi pozvani, vjerujem da  ćete svi doći. Imamo puno  
razloga za slavlje. Velika je čast biti na  UNESCO-voj listi i nematerijalne baštine. 

 Stjecajem okolnosti ponovno govorimo o Pićnu, baš nedavno u razgovoru s 
gospodinom načelnim Općine Pićan, gospodinom Ivan Frankovićem,  dogovoreno je da 
ćemo sufinancirati, već smo jedan dio novaca dali, i još ćemo dati, dok ne uredimo 
takozvanu  Baronovu palaču u  Pićnu, koja  će postati Centar nematerijalne baštine Istre, u 
jednom malom našem gradiću. Vi znate  da imamo taj koncept razvoja  naših malih gradića i 
kroz kulturu, vrlo uspješan. A Pićan ima i tu šansu sada da  ureñenjem jedne palače, koja je 
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u centru starogradske  jezgre, dobit  će i Centar nematerijalne baštine, naravno, s potpisom, 
u ovom slučaju, i UNESCO-a. 
 Prema tome do kraja  ove godine ćemo imati taj jedan svečani koncert u INK. 
Naravno, bit  ćete na vrijeme obaviješteni i  želim vas već  sada unaprijed  pozvati. Siguran 
sam da ćete doći  na taj koncert.   
 
DINO KOZLEVAC : 
 
 Zahvaljujem. 
 Na redu je Klub  HDZ-HSS. 
 Riječ ima vijećnik Marino Roce. 
 
MARINO ROCE : 
 
 Gospodine predsjedniče, Župane, kolegice i kolege ! 
 Ja bih imao  dva pitanja za gospodin Župana.  
 Prvo pitanje.   
 Prije dvije godine za redom znamo da  su bile manje padaline, manje količine vode, i 
bio je problem ili barem smo ga tako prezentirali vezano uz vodu i opskrbu vode, pa  se 
krenulo u projekt na Butonigi  to jest  povezivanje sa dva druga  izvora cjevovodom, i taj je 
projekt uz dosta truda,- znam o tome, ja sam nešto pomagao, - dolazio prema jednoj 
realizaciji, ali nedavna me je  iznenadila izjava u medijima, bilo ih je više, ali jedna je bila u 
kojoj je  konstatirano od strane Buzetskog vodovoda , to jest njegovog  direktora,  da mi 
imamo vode i viška, da imamo vode  za prodaju. Znači, sav onaj   alarm koji smo radili pred 
dvije godine, - mislim da projekt nije propao, -  je umanjio našu vjerodostojnost  u kojem smo 
nastupu i alarmantno nagovještavali da treba u taj projekt  čim prije  krenuti i njega realizirati. 
 Volio bih  da to komentirate. 
 Drugo se pitanje   odnosi na veletržnicu riba u Poreču. 
 Znamo da je veletržnica  riba u Poreču okončana, pa me je to potaknulo ili podsjetilo  
na ovo pitanje, jer  ovih  dana je bilo dosta ulova plave ribe, znamo da su naši ribari morali tu 
ribu vraćati u more, pa bih volio dobiti informaciju kakva je funkcija i kako posluje veletržnica 
ribe u Poreču.   
 
DINO KOZLEVAC : 
    
 Zahvaljujem. 
 Gospodine Župane izvolite, imate riječ.  
 
IVAN JAKOV ČIĆ : 
 
 Možda bi  trebalo  početi sa prirodnim zakonitostima. Pada kiša i onda ima vode, jer  
ove godine je, kao što znamo, padalo puno kiše i ima puno vode. To je točno, ali prije dvije, 
tri, četiri, pet godina, bilo je puno sušnih perioda. Bilo je vode, ali je bilo i objektivnih 
opasnosti od toga  kako  će biti u špici sezone.  I zahvaljujući i vama, gospodine Roce, i 
politici koju vodi vaša  stranka, danas imamo i Butonigu, što je važno za Istru. I taj doprinos 
apsolutno ja  ne podcjenjujem, ali ne možemo zbog jedne situacije dobre kišne godine reći : 
nećemo ići u  jednu investiciju kada dobro znamo da već sutra može biti sušna  godina. 
Globalno zatopljenje je tu, svjedoci smo definitivno da je to tu. Prema tome mi moramo 
razriješiti to pitanje  da li da, da li ne, da li  ćemo zaista dohranjivati  Butonigu kada nam je 
optimalno vrijeme , znači u zimi i proljeće, da bi bila puna svakog ljeta i da  ne bi uopće došli 
u situaciju  da nemamo  vode, ne daj Bože, da se dogodi sve ono što se dešavalo, ako 
sjećate nekoliko turističkih sezona 80-desetih godina.  
 A što se tiče Uprave Vodovoda, kada je taj slučaj u pitanju,  ja mislim da je dobro da 
se prodaje voda onome  koji je želi kupiti, pa  makar zalijevali golf terene, jer se na to  
aludiralo. Ako imamo vode  umjesto da je hitamo u Mirnu i da gre u more, a valjda je bolje da  
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taj Vodovod nešto zaradi, pa možda  ako ništa drugo neće dizati cijene vodi neko vrijeme, pa  
će našim grañanima biti, ako ništa drugo to neka korist, jer će imati veću prodaju. Naravno 
da  je procjena  da li  će se prodavati voda ili  ne,  koju mora  napraviti Vodovod, neće je 
raditi ni  Župan ni  bilo tko od nas ovdje. Ja u tom kontekstu  mislim da je to dobar poslovni 
potez Vodovoda bio. Ocijenili su da imaju vode  i prodaju vodu onome koji je  žele kupiti, ali 
molim vas da zato što nam je Bog dao više kiše ove  godine, ne zaustavimo projekt  
dohranjivanje Butonige. Nećemo to dozvoliti! Moramo imati siguran koncept i za iduću  
godinu i za sve one naredne godine  koje dolaze. Istra ima vode, Istra će imati vode, ali mi 
moramo biti zaista tako povezni u tom sustavu  da možemo u svakom trenutku   jamčiti 
svakome pitku vodu.  Danas 99 %  grañana Istre i više ima pitku vodu doma. Pitanje  koliko 
regija uopće u Europi imaju takvu situaciju, a kamoli u Hrvatskoj. I to je zahvaljujući jednoj 
dobroj  politici, koju i Hrvatske vode, vode prema Istri., ma da nam uzimaju previše šoldi i to 
treba  reći i premalo vraćaju, ali ipak  na kraju imamo nekakav  korektan  cost benefit u  
čitavoj  toj priči. 
 Što se tiče vašeg drugog pitanja vezno za veletržnicu riba u Poreču, mi smo 
veletržnicu predali ribarima, jer mislimo da je to najbolji put. Ribarska zadruga dobila je 
veletržnicu  na upravljanje. Oni su tek nedavna ishodovali sve ono što im je državna uprava  
trebala dati, a nije im davala mjesecima  razne papire. Ja neću sada govoriti o detaljima. 
Znam da su neke situacije  i vezane za mogućnost  izvoza ribe. Bio je problem u  nekom 
izvoznom broju, ali  imam informaciju od prije nekoliko dana da je napokon sada sve riješeno 
i da ta veletržnica ima sve prerogative da može početi ozbiljno raditi. Ali, znate, ovaj  Župan 
neće  nametati niti «Uljaniku» što da radi, a niti ribarima, nego  će im samo pokušati pomoći, 
tako i ribarima. Izgradili smo veletržnicu zahvaljujući meñunarodnoj suradnji Istarske 
županije, zahvaljujući Ministarstvu poljoprivrede, zahvaljujući  nama, Gradu Poreču, zgrada 
je tamo, neki se poslovi  vrte, ali se slažem s vama da je to premalo. I po mom mišljenju  ta 
veletržnica  treba zaista tek krenuti u funkciju. Mi smo je predali ribarima. Ako ribari ne budu  
uspješni u tome ili ako jednostavno to oni neće znati raditi, što ja znam,  mi ćemo im pomoći., 
ali  želimo njima  prepustiti nešto što oni daleko bolje znaju od nas. I  nadam se da će, evo, 
možda za koji mjesec biti boljih vijesti što se tiče veletržnice ribom, ali o tome  najviše  će 
ovisiti što  će konkretno ribarske zadruge, koje su dobile pravo upravljanja veletržnicom ribe, 
činiti.              
 
DINO KOZLEVAC : 
 

Hvala lijepa.  
 Gospodine Roce izvolite, imate riječ.  
 
MARINO ROCE : 
 
 Ja se slažem  i sa pitanjem Butonige i mislim da taj projekt treba završiti, jer je on 
krenuo i treba ga  realizirati do kraja. Ne slažem se ipak da je  direktor trebao onako javno 
istupiti. Nije mu bio potrebno što se tiče njega i Vodovoda. Slažem se neka prodaju vodu, ali 
u ovom procesu mislim da nije bilo potrebno da on krene s takvim javnim nastupom. 
 A što se tiče veletržnice riba u Poreču , dobro, završili ste na kraju, ipak je  i  županija 
i država bila u toj investiciji i  fondovi, tako  da ipak moramo pitati što se dešava, a ne reći : 
mi smo to prepustili ribarima. Završili  jeste  na kraju da se ipak to treba brže pokrenuti,  jer 
mislim da ribarima treba riješiti  sve ili im pomoći u infrastrukturi. Ja mogu  reći za taj drugi 
dio, jer  sam u Plominu,  pa znam da je Ministarstvo  poljoprivrede ucrtalo da je Plomin 
istovarna ribarska luka, ne znam da li su to tržili od  županije, ali  po  Prostornom planu 
Istarske županije, tamo još uvijek nije ribarska luka,  nego je luka za javni promet.    
 
DINO KOZLEVAC : 
 
 Zahvaljujem. 
 Župan nema potrebe za uzimanje riječi. 
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 Na redu je predstavnik Kluba vijećnika IDS-HNS. 
 Riječ ima gospoña Mirjana Antonelić. 
 
MIRJANA ANTONELI Ć : 
 
 Najprije koristim priliku da pozdravim, evo po prvi puta s ovog mjesta, sve vas drage 
kolege i drage kolegice, poštovani Župane i svi ostali uzvanici prisutni ovdje na ovoj  
Županijskoj  skupštini. 
 Danas s ovom  mjesta želim postaviti jedno pitanje iz razloga što sam se u više 
navrata imala prilike susresti sa  jednom situacijom  koja zaista ne priliči vremenu u kojem mi 
danas živimo, ja ću reći,  u  20. stoljeću. To je prosto Dom Vila  Maria u kojem boravi otprilike  
180  korisnika, to su psihički bolesne, stare, ali isto tako i mlade nemoćne osobe. Prosječna 
starosna dob  korisnika svakim danom, ja bih rekla, sve je  niža, ono što je iznenañujuće. 
Znači, jedno mjesto  gdje boravi jako puno  ljudi upravo iz ove naše  vrlo visoko  napredne 
Istarske županije. Upravo iz razloga takve  potrebe, znači, prepoznajući  ovaj ne uvjetan 
prostor korisnika koji tamo borave, a istovremeno i  djelatnika koji rade u  takvom prostoru, 
izgrañen je potpuno novi kompleks Doma vila  Maria, koji   je dobio, koliko  znam,  koliko 
sam čitala u novinama,  čak i uporabnu dozvolu. Meñutim, niti korisnici koriste prostor, ali isto 
tako niti djelatnici koji rade u više  nego  ne uvjetnim prostorima. Mene sa ovog mjesta 
zanima, ali isto tako  i puno sugrañana, koji imaju prilike sve to skupa  gledati, kada će 
napokon otvoriti  vrata  novi kompleks Doma Vila  Maria, ja bih rekla, na zadovoljstvo  onih 
koji su svjesni, ja bi rekla, prije  svega onih koji rade u starom prostoru, ali istovremeno i 
korisnika  kojih je svakim danom sve više.    
 Moram  sa  žaljenjem konstatirati da mi danas u Istri imamo situaciju  da nam je i 
ovakav novi Dom za psihički  bolesne osobe, ali isto tako i svi  domovi koje trenutno imamo 
na raspolaganju,  sa svojim kapacitetima je više nego  nedostatan. 
 Evo  toliko,   ali jedno kratko pitanje : što je sa novim Domom Vila Maria, ali i što je  i 
sa planiranom gradnjom  novih  smještajnih kapaciteta kada govorimo o domovima za stare i  
nemoćne osobe. 
 Zahvaljujem. 
 
DINO KOZLEVAC : 
 
 Hvala lijepa.  
 Gospodine Župane izvolite, imate riječ. 
 
IVAN JAKOV ČIĆ : 
 
 Dozvolite mi gospoño Antonelić da najprije, pošto ima i novih vijećnika, javnost je 
prisutna, da dam barem jedno malo  uvodno objašnjenje, da znamo o čemu govorim. 
 Vila  Maria , kako se  zove ova ustanova, je pod  državnom ingerencijom Ministarstva 
zdravstva i socijalne  skrbi i zahvaljujući jednoj inicijativi tada saborske  zastupnice,  gospoñe  
Lucije Debeljuh i mene, kao  Župana u to vrijeme i Gradonačelnika Grada Pule, prihvatili smo 
zajedničko financiranje  nove zgrade Vila Maria, upravo zbog težine problema i slučaja, koji 
je, nažalost, imamo tu ustanovu. Mi smo  prihvatili financiranje, moram reći, vrlo nerado, jer 
država kada nešto želi iz svojih ustanova raditi u Istri, onda traži naš novac, a kada mi 
radimo domove umirovljenika, na primjer u Poreču ili u Buzetu, tada niti kune ne daju. 
Dapače, u Poreču Dom umirovljenika čak  niti ne financiraju hladni i topli pogon, ustvari. Niti 
to. Vjerojatno jedini slučaj u Hrvatskoj. Vjerojatno smo jedini u  Hrvatskoj. To su realnosti.  
Ministarstvo je palo na ispitu u ovom slučaju. Ja znam tehničke probleme. Zgrada je 
napravljena, izvoñač je radio tamo svašta, bogzna što je sve krivo napravljeno, stalno mi se 
govorilo: sad će se ispraviti, sada će se ispraviti, sada će se ispraviti, ali  se ništa,  očito, 
ispravilo nije. Novci su nam uzeti. Nažalost, mi nismo bili u mogućnosti  ozbiljnije kontrolirati 
situaciju, jer su si sve uzeli neki drugi. Ja mogu sada ovo vaše pitanje na neki način iskoristiti 
kao i jedan vrlo jasan zahtjev prema Ministarstvu da se definitivno odmah raščisti ova 
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situacija. Ja nažalost imam problem,  jer nakon izbora pošaljem pismo gospodinu Milinoviću i 
pozovem ga u posjetu Istri, do dana današnjeg nisam dobio odgovor.  To je situacija  u kojoj  
mi funkcioniramo, i vi to morate znati, jer možda netko čita moje izjave , pa se čudi mojim 
izjavama. Vidio sam da ih neki nisu razumjeli i  ne razumiju ih, ali nema veze to. 

  S druge  strane  sam siguran da  kada je u pitanju izgradnja Doma umirovljenika u 
Puli,  da ćemo biti u jednoj puno povoljnijoj  situaciji, da ćemo  čitav proces mi držati pod 
kontrolom.  Dakle,  imat ćemo, ja  vjerujem u to,  dva nova  doma umirovljenika u Puli. Jedan 
radimo u suradnji sa Unione italiana. Unione italiana po uzoru na već izgradnju vrtića, škola, 
sada namjerava napraviti i jedan dom umirovljenika u Puli. Gospodin Radin i ja smo tu 
inicijativu  zajednički  kreirali prije nekih godinu dana i vjerujem da ćemo uspjeti  u tome. 

 Drugi dom umirovljenika, koji bi trebao biti vrlo blizu te lokacije, to je lokacija blizu  
bolnice, buduće nove bolnice, kako je nazivamo,  je lokacija za dom umirovljenika kojeg 
radimo zajedno Grad Pula i  Istarska  županija. 

 Ja pokušavam, i to mogu danas na neki način reći,  zatvoriti financijsku konstrukciju,- 
naravno, doći  ćemo pred vas  kada to uspijemo, - za  izgradnju nove bolnice u Puli i pokušat 
ćemo u taj paket «ugurati» , - molim vas da nikome ne smeta taj  termin,  - i izgradnju novog 
doma umirovljenika. Mi računamo da nekih  10 milijuna €, možda malo više, će biti  dom 
umirovljenika, a oko  600, 650 milijuna € sigurno  će biti nova bolnica. Dakle, pokušavamo 
razriješiti financiranje nekih  škola i dvorana još u Istri, i ako uspijemo u tom paketu ja se 
nadam da ćemo imati podršku Vade RH, jer mi smo svjesni  da nam nitko neće pomoći  i sve 
ćemo  sami napraviti, ali  ćemo onda doći u Ministarstvo jedno, drugo i treće i kod gospoñe 
premijerke i reći: projekt je tu, imamo grañevnu  dozvolu, imamo  riješeno  financiranje. 
Izvolite  reći ne.  Tako  ćemo napraviti i to ćemo napraviti vrlo  brzo, do kraja ove godine.   

 Evo, to je situacija u kojoj se nalazimo kada govorimo o domu umirovljenika, a 
iskoristit  ću ovo vaše pitanje kao još jedan poticaj ministru Milinoviću, upozoriti ga na ovu 
situaciju vezano za Vilu Mariu i pozvati ga napokon da još jedanput doñe i neka se sam 
uvjeri što se zbiva  zaista u ovoj situaciji u Puli.  
 
DINO KOZLEVAC : 
 
 Hvala gospodine  Župane. 
 /M.  Antonelić : Zahvaljujem/. 
 Sada je na redu Klub vijećnika  Nezavisnih vijeća. 
 Riječ ima gospodin  Tullio Fernetich. 
 
TULLIO FERNETICH : 
 
 Poštovani predsjedniče Skupštine, Župane, vijećnici ! 
 Dozvolite  da  iskoristim tu svoju funkciju kako bih pokrenuo  nakon toliko godina  
jedno pitanje, koje je, - mislim da je ostalo nedorečeno, -  u prijašnjim godinama ipak stvorilo 
neke vrlo neugodne situacije. Mislim na Talijansku himnu ili himnu Talijanske zajednice u 
Hrvatskoj.  

Godine 2002., tadašnja  županija, izvršna  vlast, odlučila  je da imamo svoju himnu. 
Nakon odreñene rasprave Poglavarstvo  Istarske  županije je predložilo  Skupštini Istarske 
županije  da to  bude  Krasna zemlja – Istro mila. Meñutim, odmah  se vidjelo da ta pjesma 
ne izražava duh naše regije po pitanju  dvojezičnosti, multikulturalnosti, multietničnosti, ali  
kako bismo udovolji  jednima  i drugima, mi smo ipak, ne mi, nego ti koji su  bili u Skupštini 
Istarske županije, su prihvatili  da Krasna zemlja – Istro mila bude himna Istarske  županije s 
tim da je istovremeno,  23. rujna 2002. godine u ovoj dvorani, prihvaćen je i Zaključak  o 
predlaganju himne Talijanske zajednice kojim se zadužuje Poglavarstvo Istarske županije da 
u roku od  6 mjeseci u suradnji s Talijanskom unijom  predloži  Skupštini Istarske  županije 
odluku o himni autohtone Talijanske nacionalne zajednice. Normalno da je  Talijanska 
zajednica putem Talijanske unije, - tada sam bio i ja, smo ozbiljno prihvatili, ozbiljno shvatili 
to i  već na Skupštini Talijanske unije od  18. siječnja  2003. godine, održana u Rijeci, 
prihvaćen je Zaključak o pokretanju  javne rasprave u svim Zajednicama  Talijana  u Sloveniji 
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i  Hrvatskoj, talijanskim školama, institucijama Talijanske zajednice u Hrvatskoj  i u Sloveniji i 
kod svih pripadnika   Talijanske zajednice, raspisan je natječaj. Natječaj je bio otvoren do  
31. ožujka  2003. godine. Nakon obavljenog cijelog postupka  na prijedlog Poglavarstva 
Talijanske unije  dana 5. srpnja  2003. godine,  nakon 8 mjeseci,  na Skupštini  Talijanske 
unije prihvaćena je odluka  s kojom Ino di  Mameli ili himna Republike Italije, postaje himna 
Talijanske nacionalne zajednice u Hrvatskoj i u Sloveniji. 
 Dana 30. srpnja iste godine, prije  šest i pol godina, Talijanska unija uputila je Županu 
Istarske  županije  dopis  sa gore  navedenim zaključcima i sa zamolbom i uvjerenjem da   
prije  Županijsko poglavarstvo i  na kraju  Skupština  Istarske županije, u skladu sa 
zaključcima Istarske županije, prihvati prijedlog Talijanske zajednice , odnosno  Talijanske 
unije. Do  dandanas taj prijedlog nije prihvaćen. Ja shvaćam da  možda nitko nije očekivao 
takav ishod Talijanske unije. Možda se dogodila jedna malo neugodna situacija, ali  činjenica 
je  da je predmet ostao u ladici i ako nisu drugi  bili u stanju da to riješe, možda ipak bi bilo 
dobro da mi pokušamo  konačno riješiti taj prijedlog. Rezultat meni nije niti toliko važan. Bitno 
je da riješimo to pitanje, jer u prošlom mandatu  se dogodilo da zamalo gradonačelnica nije 
izgubila posao. Posebno mislim da možda županije ne bi niti trebale imati svoju himnu, a 
kamoli  treću himnu, ali mislim  da je ipak  prilika da se to pitanje dovede do kraja i  da se 
raščisti  taj problem. 
 Hvala. 
  
DINO KOZLEVAC : 
 
 Hvala consigliere Tullio Ternetich.. 
 Gospodine Župane izvolite, imate riječ. 
 
IVAN JAKOV ČIĆ : 
 

Signor  consigliere, signor Tullio  Fernetich, probilmente sono  le elezioni dell'Uione 
Italina  presto, perche vedo  che ci  sono delle  idee che arivano molto   interesanti, devo 
dire. Sapendo  che ci sono le  elezioni  nell'Unione Italiana voglio lostesso confermare, 
ribadire, sotolineare, come volete, Krasna zemljo – Istro mila, e' il nostro ino, e restera' il 
nostro ino.  Krasna zemljo – Istro mila  e' una  conzone con la  qualle abbiamo conquistato il 
bilinguismo e questo Lei lo sa sinor  Fernetich perche Lei era quella volta politicamente 
anche con me. Lei sa  che grazie a Krasna zemlja – Istro mila noi oggi gavemo  qua (  noi 
oggi abbiamo  qui) in  questa nostra Assemblea la possibilita' di parlare in Italiano, jer kada 
smo se ustajali  na tada nepriznatu himnu Krasna zemlja – Istro mila, - prelaze  me srsi, 
moram reći, - kada su ovdje u Pazinu na trgu  bile  na smotri  sve limene glazbe čitave Istre, 
zasvirala je  Krasna  zemlja – Istro mila, ja sam se prvi digao, cijeli se trg digao. Isto je bilo u 
Hrvatskom narodnom kazalištu u Zagrebu, kada  se povodom  50-te godišnjice  pripojenja 
Istre matici  zemlji  na kraju, ali ne na početku nakon državne  himne zasvirala  Krasna 
zemljo – Istra milo, ja sam se digao, ali se nije diglo cijelo  državno rukovodstvo u to vrijeme, 
ali su se neki ipak  digli, i to se digao gospodin Elio Martinčić, gospodin Luciano Delbiano  i 
monsignor Oblak, ne biste  vjerovali. Ja tu fotografiju imam. I zato ne mogu prihvatiti, znajući 
da smo upravo zahvaljujući  toj pjesmi, tom prkosu,  u to  vrijeme omogućili Istri dvojezičnost, 
e oggi l 'Istria  e' bilingue e rimarra'  bilingue fin quando i cittadini di  questa Istria lo volerano. 
Sono  convinto che propio  in  questo modo facciamo una politica europea, una politica 
aperta per tutti. In piu  posso dire anche  questo che  sono assolutamente apereto  per il  
coloqio  con l'Unione italiana discutere tutte le iniziative  che possono essere, ma  no 
aceterro' mai  che la  canzone Krasna zemlja – Istro mila  e una canzone che non e' un ino di 
questa terra, peche lo  e' anche.  E capisco il problemma  delle nostre etnie che vivovono 
in'Istria e posso  capire che quelli  della lingua e cultura  Croata amano  questa canzone, 
sicuramente e' cosi',  ma io  sotoleneo  che grazie a questa canzone oggi  abbiamo il 
bilinguismo. E sotoleneo questo, perhe questo  e' inportante ha capire. E  questa canzone e' 
nata come una  canzone per l'etnia  Croata, questo  e chiaro,  ma noi la abbiamo usata 
dimostrando la forza  dell'Istria bilingue, multiculturale, pluriculturale e tutto  quello  che 
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vogliamo.  Questo  abbiamo riuscito a fare. Faremo un  coloqio anche  con l'Unione Italiana, 
magari aspeteremo le  elezioni, vedremo chi sarra'  eleto e doppo  di  che alora dicederemo  
che cosa   faremo  insieme.  

Grazie. 
 
DINO KOZLEVAC :  
 
 Hvala. Grazie.  

Gospodine Fernetich izvolite, imate riječ. 
 
TULLIO FERNETICH : 

 
Imam osjećaj da Župan nije dobro  shvatio to što sam rekao.  Ja se dižem, prihvaćam 

tu pjesmu, tu  himnu,  ali  nisam ja  donio tu odluku. Tu  odluku ste vi donijeli. Odluka  je na 
snazi i trenutno nije zatvorena. Mi ne pričamo o toj suštini i kakav će biti ishod. Činjenica je  
da je predmet otvoren, da Talijanska unija ima prijedlog Istarske županije, odradila je tu 
javnu  raspravu, donijeli su tu odluku  i dogodile  su  se neke  vrlo  nezgodne situacije, 
pogotovu u Bujama, gdje je bio i gospodin Župan i on zna o čemu pričam.  Ja se sigurno 
neću previše niti angažirati u korist neke druge himne druge države, ali bilo bi dobro da se 
ovaj slučaj  razjasni, završi i  predmet stavi nakon 7 godina ad acta ili  da se poništi odluka 
Talijanske unije.   

Zahvaljujem.  
 
DINO KOZLEVAC : 
 
 Izvolite gospodine Župane, imate riječ. 
 
IVAN JAKOV ČIĆ : 
 
 Mislim da je potpuno deplasirano  da nakon skoro  20 godina mog  angažmana u 
politici i borbe za  dvojezičnost i multikulturalnost  Istre čujem ovakve riječi.  Razjasnit ćemo 
situaciju u Bujama, na što se referirao gospodin Fernetich.  Dogodilo se to da je  na svečanoj 
sjednici Gradskog vijeća Grada Buja stjecajem okolnosti  svirana i  talijanska  državna 
himna. Ja sama stajao mirno, ali sam isto rekao  Gradonačelnici da mislim da to nije u redu, 
jer da je tamo bio veleposlanik Italije, da je bio ministar iz Italije, da je bio netko drugi, sasvim 
je u redu i normalno da  se svira  talijanska himna. Zato  želim biti oprezan zbog  političkih 
konotacija koje neke situacije mogu donijeti, ali  da će se Jakovčiću pokušati prepisati  
nesenzibilnost za prava Talijana u Istri odbacujem unaprijed, i to sam pokazao. I zahvaljujem 
se  mnogobrojnim pripadnicima Talijanske  nacionalne zajednice koji su me podržali  na ovim 
izborima, jer mi je njihova podrška, kao i svih ostalih  nacionalnih manjina, dokaz da 
stvaramo i uspijevamo  održavati multikulturalnost Istre, a to je conditio sine qua  non sretnog  
življenja na ovom našem poluotoku, jer bez toga  nema sreće, dragi moji prijatelji. I nije u 
redu da si na takav način  podmećemo klipove. A Talijanska unija može , naravno, neke 
stvari predlagati, dapače, izvanredno dobro surañujemo, kao što sam i  najavio, dom 
umirovljenika najvjerojatnije u Puli, zajednički projekt, da ne kažem o mnogobrojnim  
školama, vrtićima, Zajednicama Talijana po  čitavoj Istri,  koje su domovi u koje dolaze svi, 
jer su otvorena vrata svima. Prema tome  ja sam spreman uvijek na dijalog, ali molim ne na 
isključivost. I ako vam se neka pjesma ne sviña, a može biti, naravno, da se nekim  ne sviña 
Krasna zemlja – Istro mila, može biti, ja  ne mogu  tvrditi da to nije tako, ali to je naša himna i 
molim da stojite kada se ona svira  i to  u bilo kojem trenutku.  
 
DINO KOZLEVAC : 
 
 Hvala . 
 U ime Kluba vijećnika IDS-HSLS-a, riječ ima vijećnica  Nevia Poropat.          
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NEVIA POROPAT : 
 
 Gospodine predsjedniče  Županijske skupštine, Župane sa suradnicima, kolegice i 
kolege vijećnici ! 
 Dobar večer svima. 
 Ja bih imala dva pitanja i oba  dva pitanja odnose se na županijske ceste. 
 Prvo pitanje  se odnosi  na Županijsku  cestu  5042  Tićan – Karojba, - i gospodin 
Marino Roce je postavio isto pitanje,  -  vezano je  za obnovu kolnika na navedenoj trasi, a 
isto tako smo od ravnatelja Županijske uprave za ceste čuli  u polugodišnjem  izvještaju da bi 
radovi na toj dionici trebali započeti u drugoj polovici godine. To je bilo 3. kolovoza, danas  je  
5.10.2009. godine, pa me zanima :  da li  će se do kraja godine  radovi na toj dionici početi 
prema planu kako  je dogovoreno. Iskreno  bih voljela da se to desi  do kraja ove godine. 
 Drugo pitanje   se odnosi na  Županijsku cestu Poreč –  Tar 5002, na dvije 
raskrsnice, raskrsnica Tar – Vabriga i  Tar – Lanterna. 
 Naime, zašto to pitam ? 
 Raskrsnica  Tar - Vabriga  je jedna od  najopasnijih crnih točaka na  Poreštini, ako  ne 
i   najopasnija. Samo da napomenem tu  pred svima da su na toj  raskrsnici samo u toku ove 
godine  od kraja  4. mjeseca, pa do danas,  poginuli  4 osobe. 
 Mene samo zanima , -   znam da ove godine nije u  planu  Županijske uprave za  
ceste, - da li  će se možda staviti u plan druge godine. Znamo koja je situacija, da je kriza, ali 
ja stvarno apeliram na sve kolege vijećnike da se ta dionica  druge godine  uvrsti u  plan 
Županijske uprave za  ceste. Ponavljam, grañani Tara, Vabrige, stvarno su ogorčeni i  mislim 
da imam pravo to pitanje postaviti odnosno  da bih ih  trebala na neki način zastupati. 
 Evo, ja se zahvaljujem. Ako znate odgovor dobro, ako ne može odgovor biti na drugoj 
sjednici Skupštine Istarske županije.  
 Evo, toliko. Hvala lijepa.  
 
DINO KOZLEVAC :  
 
 Hvala.  
 Izvolite gospodine  Župane, imate riječ. 
 
IVAN JAKOV ČIĆ : 
 
 Poštovana vijećnice ! 
 Oko vašeg pitanja imam jednu lijepu vijest i jednu malo lošu vijest. 
 Loše je to da se neće početi do kraja godine, ali dobra je vijest da  će se početi  iduće 
godine, i to vrlo brzo poslije nove godine, jer ima još nekih otvorenih pitanja. U  svakom 
slučaju Tićan - Karojba napokon  kreće. To je vjerojatno najlošija  cesta u Istri. Moram reći da 
Županijska uprava za ceste ima financijskih problema zbog ukupne situacije, da ne 
spominjem državnu politiku prema ŽUC- evima inače, a kamoli prema Istri. 
 Prema tome što se tiče ove prve ceste računajte da bi  trebala  biti  kako rabi i da 
ćemo iduće godine  se zajedno naći tamo, ne otvoriti radove, ali  nadam se kada radovi budu  
zaključeni, jer znam koliko to znači za  žitelje Općine Karojbe, Općine Višnajn, ali  i sve one 
koji putuju tom cestom.  
 S druge  srane cesta Poreč - Tar – Novigrad je županijska  cesta, a po svim kriterijima 
bi trebala biti državna  cesta. Na primjer 23.000 automobila u špici sezone prolazi tom  
cestom., ali država je prekategorizirala tu  cestu, ali sada  će je morati vratiti nazad kao 
državnu cestu, jer je objektivna situacija takva da zbog ipsilona  nema više alternativnih  
besplatnih  pravaca i morat  ćemo raščistiti ovu situaciju oko  kategorizacije te  ceste. Ta je, 
neću  reći  da je u kritičnom stanju, jer nije u kritičnom stanju, ali u svakom slučaju nije dobro. 
 Što se tiče samoga kružnog toka prema Lanterni, praktički  dokumentacija je pri kraju, 
negdje u toj smo fazi. Mi ćemo ići u jedan dio financiranja toga, ali objektivno imamo ozbiljnih 
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financijskih problema u  Županijskoj upravi za  ceste. I  ne želim se zavaravati, ne želim niti 
vas niti  bilo  drugoga zavaravati kada govorimo  tome. 
 Ako mi dozvolite  predsjedniče Županijske skupštine, samo dvije  rečenice  na temu 
ceste i cestogradnje. Ipsilon je u dobroj kondiciji, u dobroj fazi. Radovi teku  dobro. Vjerujem 
da svih vas to zanima. Radovi teku po planu, čak i nešto bolje od plana zbog dobrog 
vremena. Zatražio sam  razgovor sa ministrom prometa Slovenije i  nadam se da će do tog 
susreta  doći vezano za probleme koje imamo u Istri,  ali u Slovenskom dijelu Istre, sivi 
putovi. Svi  vi znate za probleme koji tamo postoje zbog  zagušenja koje dolazi, naročito u  
špicama, ali i u vikendima, svakog vikenda  i zimi, a ne samo u  špicama sezone. Tako da  
ćemo pokušati raščistiti i ovu  situaciju, jer je svojevremeno premjer Janša meni obećao da 
će se zaista  napraviti autocesta  do hrvatske granice. Meñutim, za sada nema toga u 
slovenskim planovima, a mislim da je to  iznimno bitno za taj  dio  Istre.  
 Dakle, računamo na dobro rješenje oko  ipsilona i da će to zaista biti po svim 
planovima kako je planino. Ja ću idući tjedan biti  u  Buguesu u Parizu, razgovarati  ću  sa 
vodstvo Buiguesa, upoznati se još  detaljnije sa svime onime što oni planiraju  narednih 
godina. Pokušati  ću izvršiti pritisak  na njih vezano za tunel Učka i drugu cijev na tunelu  
Učka ili na novi most preko Mirne i vijadukt preko Lima. Pokušat ću napraviti pritisak da to 
bude ranije. Naravno, tu očekujem podršku  i nadležnog Ministarstva. Tako  da će, nadam 
se, ti  razgovori biti uspješni  i nakon toga  ću vas informirati, obavijestiti što sam  uspio 
učiniti.       
 Evo, mislim da je bilo korisno da dodam još nekoliko informacija kada ste me već 
pitali oko  cesta. 
 /N. Poropat : Hvala/. 
 
DINO KOZLEVAC : 
 
 Zahvaljujem  gospodinu  Županu.   
 Evo, moj sat  sada pokazuje da je  18,15 sati.  
 Nastojat ću biti principijelan, a pogotovu zato što dolazi  sada na red moj matični Klub 
vijećnika  SDP-HNA, pa  moram  trenirati principijelnost i strogoću . 
 Ostalo je još šest vijećnika za postavljanje vijećničkih pitanja. Matematički  smo 
uštedjeli vremena kada zbrojimo sve na  što imamo pravo. Ukupno  se uštedjelo  vremena. 
Sat vremena  proñe  brzo. Ja  ću pozvati sve Klubove  vijećnika da se  dogovor i oko težine i 
oko  značaja i puntiranja pitanja, tako  da se pokuša u tih  60 minuta postavit  pitanje, ali se 
moramo držati jednoga reda,  jer ako  ne, još je  šest vijećnika prijavljeno  za postavljanje 
vijećničkih pitanja, pa bi nam trebalo još uru vremena.       
 
VLADO IVETIĆ : 
 
 Ja bih imao jedan prijedlog. 
 Potpredsjednik sam Skupštine. 
 Sjetio sam se nečega,  ako se može prihvatiti. 
 S obzirom da sam primijetio da su pitanja i odgovori dugački, predlažem za  slijedeću 
sjednicu  Skupštine, gospodine predsjedniče,  da ja  nabavim zvono  i da vi pozvonite kada   
primijetite da su pitanje i odgovori dugački, pa  ćemo  vjerojatno i  mi  drugi stići  postaviti 
vijećnička pitanja.  Mislim da je ovaj prijedlog koristan. Uzimam obvezu  da nabavim zvono. 
 
DINO  KOZLEVAVC  :  
 
 U prethodnom  mandatu  predsjednik Skupštine je imao  zvono, ali je nestalo. 
  Ja sam bio, koliko sam mogao, fleksibilan, jer su odužili i vijećnici i nešto u 
odgovorima. Meñutim, nisu svi koristili  svoja  prava po Poslovniku, tako  da se ukupno čak 
uštedjelo nešto vremena. Matematički je negdje ušteñeno  10 do 15 minuta. Meñutim,  10  
minuta proñe  brzo. Ja ću pozvati sve za narednu sjednicu da  se  organiziraju, da se 
puntiraju pitanja u  60 minuta, a sada ostaje nam ili  u pismenom obliku  da postavite pitanja 



 19 

ili ako možete sačekati narednu sjednicu za  postavljanje vijećničkih pitanja, jer je ipak ovo, 
htjeli mi  ili  ne htjeli,  politička tribina par ekselans.  
 Slijedeći  puta prvi  postavljaju vijećnika pitanja vijećnici iz Kluba  HSU-HSLS-a.   
 

 Ad – 3  PRIJEDLOG STATUTA  ISTARSKE ŽUPANIJE 
 

  Predlagatelj za ovu točku dnevnog reda je Obor za statut, poslovnik i upravu.   
Predsjednik DINO KOZLEVAC , podsjeća da se u skladu s Poslovnikom amandmani  

mogu  iznimno postavljati na sjednici  Skupštine do kraja  rasprave u pismenom obliku, što u  
je radu Skupštine postalo pravilo, što nije  dobro. Amandmani  se  mogu obrazložiti pismeno i 
usmeno na sjednici i do zaključenja  rasprave. Vodit  će se  opća  raspravu o Statutu Istarske 
županije. 

Izvješće o radu matičnog   Odbora za statut, poslovnik i upravu  podnijela je  MAJA 
ŠARIĆ - DIKOVIĆ, predsjednica Odbora  za statut, poslovnik i upravu, koja je izvijestila 
Skupštinu  da je Odbor za statut, poslovnik i upravu , održao dvije sjednice. Na prvoj sjednici 
održanoj  22. rujna 2009. godine Odbor je upoznat sa Nacrtom novog  Statuta, date su 
odreñene  primjedbe i postavljena odreñena pitanja, što je sve evidentirano u zapisniku sa 
sjednice  Odbora, koji su vijećnici dobili .   

Druga sjednica Odbora  za statut, poslovnik i upravu, održana je  25. rujna 2009. 
godine na kojoj  je Odbor konstatirao da su svi dani  prijedlozi uneseni u tekst Statuta. Kako 
nije bilo  dodatnih primjedbi Odbor je jednoglasno  utvrdio prijedlog Statuta i uputio ga  
Skupštini na razmatranje i usvajanje.  

Za izvjestitelje po pitanju  Statuta odreñeni su predsjednica Odbora za statut, 
poslovnik i upravu, gospoña Maja Šarić Diković, Župan Ivan Jakovčić i Vesna  Ivančić, 
tajnica Skupštine Istarske županije. 
 U vodne  napomene za ovu točku dnevnog reda je  dao Župan IVAN JAKOV ČIĆ, a 
zatim pobliže obrazloženje  VESNA IVANČIĆ, tajnica  Skupštine Istarske  županije. 

Zatim predsjednik DINO LOZLEVAC , otvara  raspravu i naglašava da Poslovnik daje 
mogućnost od 8 i  4 minute govora predstavnicima Klubova vijećnika i pojedincima, pa  ističe 
da će iskoristiti svoje  diskreciono pravo koje mu daje Poslovnik  da može procijeniti  i 
produžiti  to vrijeme. Predlaže da predstavnici klubova vijećnika mogu govoriti  do 10 minuta, 
a u pojedinačnoj  raspravi  5 minuta  za naredne tri točke dnevnog reda, čime  se Skupština 
suglasila. 

Za  raspravu su se u ime klubova vijećnika javili : Lucija  Debeljuh, u ime Kluba 
vijećnika SDP-ZELENI, Plinio Cuccurin, u ime Kluba Nezavisnih vijećnika, Zvonimir  Čoga, u 
ime Kluba vijećnika HDZ –HSS, Zdenko Pliško,  ime Kluba vijećnika HSU-HSLS, Tedi  
Chiavalon, u ime Kluba vijećnika IDS-HNS. 
 U  raspravi su sudj elovali: LUCIJA DEBELJUH , u ime Kluba vijećnika SDP - Zeleni,  
PLINIO CUCCURIN , u ime Kluba Nezavisnih vijećnika, koji je  podnio slijedeće amandmane 
: 
   
 Amandman broj 1.  
   U članku  13. dodati alineju : 
 «-te ostale  poslove  sukladno  posebnim zakonima.» 
 Obrazloženje :  potrebno je tekst članka 13 prijedloga Statuta  uskladiti  s odredbama 
članka  20. Zakona o lokalnoj i  područnoj  samoupravi te  se stoga  predlaže  dopuna članka  
13.  
  Amandman broj  2. 
 U  članku  43. izmijeniti točku  13. tako da glasi : 
 «13. odlučuje o stjecanju , optere ćenju  i otuñenju pokretnina i nekretnina, uklju čivo 
o  dodjeli jamstava i koncesija  čija ukupna vrijednost  prelazi 0,5 % iznosa prihoda bez  
primitka ostvarenih  u godini koja prethodi godini u kojoj  se  odlučuje o stjecanju, 
optere ćenju   i otuñenju  pokretnina i nekretnina, kao i pokretninama i nekretninama čija  je  
pojedinačna vrijednost  jednaka ili  veća  od  1.000.000,00 kuna.» 
 Iza   točke 13. dodati novu  točku  13. a) koja  glasi : 
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 «13. a) odlučuje o stjecanju , opterećenju  , otuñenju, raspolaganju ili ostvarivanju 
prava prvokupa na  nekretninama koje se nalaze unutar  zaštićenog  obalnog područja i /ili 
zaštićenih  područja  sukladno Zakonu  o prostornom ureñenju  i gradnji  te Zakonu o  zaštiti 
prirode, bez  obzira na njihovu vrijednost .» 
 U točki  14. iz zareza  dodati tekst koji glasi :» uključivo jamstva» 
 U točki  15.  iza riječi  «suglasnost na»  dodati  riječ :»jamstva». 
 Iza toke 20. dodati novu  točku  20. a) koja glasi : 
 «20. a) imenuje članove  nadzornih  odbora odnosno upravnih vijeća ako je  Županija  
osnivač  trgovačkog  društva odnosno  ustanove.» 
 Amandman broj  3. 
 U članku  65. iza  točke 2. dodati novu  točku  2. a) koja glasi : 
 «2. a)podnosi Skupštini  na usvajanje  proračun, izmjene i dopune proračuna te 
polugodišnja izvješća o izvršenju proračuna . Zajedno s prijedlogom proračuna  ili njegovim 
izmjenama i dopunama podnosi  se i plan rada za  slijedeće proračunsko  razdoblje, a s 
polugodišnjim  izvješćima  o izvršenju  proračuna i  izvješće o ostvarivanju  plana rada.» 
 Analogijom s Amandmanom broj  2., na članak  43. prijedloga  Statuta  prilagoditi 
točke 7, 11, 12, 13, 14, 15, 16,17 ovog članka, na način da se u  : 

- točki 7  iza riječi «stjecanju» dodati riječ  «opterećenju», a iza riječi  «nekretnina» 
dodaju riječi «uključivo  dodjelu  jamstva i koncesija», 

- točki  11 iza zareza  dodaju riječi  «u okviru vrijednosti iz točke 7 ovog članka.» 
- točki  12 iza zareza  dodaju riječi « u okviru vrijednosti  iz točke 7  ovog članka-« 
- točki 13 iza  zareza  dodaju riječi  «u okviru  vrijednosti iz članka 7 ovog  članka.» 
- točki  14 iza riječi  «pokretnina» dodaju riječi  «uključivo jamstva.» 
- točki  15  iza riječi  «pokretnina» dodaju riječi  «uključivo jamstva.» 
- 16 iza  zarez  dodati riječi  «u okviru  vrijednosti  iz točke 7 ovog članka.» 
- točki 17 iza zareza   dodati riječi «u okviru  vrijednosti  iz točke 7  ovog g članka.» 

 
Amandman broj  4. 
U članku  66. stavak  1 u prvoj alineji , prije zareza dodati riječi «te plana rada ta 

proračunsko razdoblje». 
Iza  posljednje alineje dodati  novu alineju  koja glasi : 
«- zakonitost, učinkovitost i ekonomičnost rada upravnih  odjela, službi te  tijela  koje 

svojom  odlukom osniva  župan/županica.» 
 Amandman broj  5. 
 U članku  69. iza  riječi  radu a prije točke dodati : 
 «uključujući  i izvješće o radu  upravnih  tijela Istarske  županije». 
 Zatim u  raspravi sudjeluju : ZVONIMIR ČOGA, u ime Kluba vije ćnika  HDZ-HSS ,  
ZDENKO PLIŠKO, u ime Kluba vije ćnika  HSU – HSLS-a  , TEDI  CHIAVALON, u ime 
Kluba vije ćnika IDS- HNS-a, IVAN JAKOV ČIĆ , Župan, o čitovanje  na podnesene 
amandmane.  

Nakon toga predsjednik DINO KOZLEVAC , otvara pojedinačnu  raspravu. 
 Za pojedinačnu raspravu javili su se : Katarina  Nemet, Josip Anton Rupnik, Zvonimir  
Čoga, Lucija Debeljuh, Silvio Brunelli.  
 U pojedinačnoj  raspravi sudjelovali su : LUCIJA DEBELJUH , KATARINA NEMET, 
JOSIP ANTON RUPNIK , koji je podnio slijede će amandmane : 
 Amandman broj   1., da se  u  članku  13. na kraju nabrajanja briše točka i doda 
alineja: 
  «- obavlja poslove  u cilju očuvanja prirode i zaštite okoliša kako bi se zaštitilo ljudsko 
zdravlje.»  
 Amandman  broj   2., iza riječi «Talijanske nacionalne  zajednice» umetnuti tekst 
«koji čini  više od  5 %  od ukupnog broja stanovništva» 

Amandman broj  3., članak  36 ., iza riječ «samoupravnog djelovanja « doda  «i 
drugih vitalnih interesa grañana Istre».  
 Amandman broj 4., u članku  37.   da se brojka «10» zamjeni brojkom «5». 
 Zatim se na dane  amandmane očitovao  Župan IVAN JAKOV ČIĆ. 
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 U nastavku u  raspravi sudjeluju : ZVONIMIR  ČOGA, SILVIO BRUNELLI , koji je 
podnio amandman na članak 29., da glasi 
 «Istarska  županija priznaje  status i značaj  Unione Italiana – Talijanske unije, kao 
jedinog  predstavnika pripadnika   talijanske  nacionalne zajednice», IVAN JAKOVČIĆ, 
Župan, koji se očitovao na predloženi amandman, TEDI  CHIAVALON , koji ističe da u 
konsultacijama s predstavnicima drugih stranaka predlaže  da se nastavi s  raspravom, a da 
se Odbor  za statut, poslovnik i upravu  povuče i  raspravlja o pristiglim amandmanima, kao i 
o amandmanima koji  će se stići  po narednim točkama dnevnog reda. Odbor bi 
permanentno   radio i po završetka rada podnijelo Izvješće o usuglašenim amandmanima i 
drugim prijedlozima, čime bi se uštedjelo na vremenu. 
 Predsjednik DINO KOZLEVAC , stavlja dani prijedlog na glasanje, te nakon  
glasovanja utvrñuje da je Skupština prihvatila dani  prijedlog. 
 NAPOMENA : 
 Nakon  što je Odbor za statut, poslovnik i upravu  obavio posao, predsjednica Odbora 
MAJA ŠARI Ć – DIKOVIĆ,  izvijestila je  Skupštinu da je držana sjednica Odbora za statut, 
poslovnik i upravu, na kojoj se uspio postići konsenzus o donošenju Statuta.  
 Meñutim, Zbog  prevelikog broja  amandmana  koji su pristigli na Poslovnik, a da bi 
se omogućilo da se kvalitetno  odradi posao, Odbor predlaže da se prijedlog Poslovnika 
Skupštine Istarske županije i Prijedlog   Odluke o ustrojstvu  i djelokrugu upravnih tijela 
Istarske županije, dade na još  jedno  meñustranačko usuglašavanje. 

S tim u svezi ne može se donijeti  Rješenja o izboru Odbora za  gospodarstvo, 
financije i proračuna, Rješenje  o izboru Odbora za prostorno  ureñenje, zaštitu okoliša i  
graditeljstvo i  Rješenje o izboru  Odbora za  meñunarodnu suradnju i europske integracije. 

Predsjednik DINO KOZLEVAC , utvrñuje da su na taj način Poslovnik i prijedlog 
Odluke o ustroju na prvom  čitanju, da je rasprava završena i da će  do  naredne sjednice  
doći do meñustranačkog  usuglašavanje amandmana i  kompromisnog  rješenja, tako da na 
slijedećoj sjednici Skupštine Istarske županije  predstoj  usvajanje Rješenja o izboru  još 
nekoliko odbora. 

Skupština je sa  36 glasova «ZA» usvojila  dani prijedlog.  
 U nastavku je VESNA IVANČIĆ, tajnica Skupštine Istarske  županije, izvijestila  
Skupštinu o usuglašenim amandmanima  na konačni prijedlog  Statuta, kako slijedi. 
 
 Amandmani  Nezavisne liste gospodina Plinia Cuccurina. 

Amandman broj  1. 
 Odbora za statut, poslovnik i upravu, predlaže da se prihvati amandman broj  1 na 

članak  13.  gdje  se dodaje  : 
 «-te ostale  poslove  sukladno  posebnim zakonima.», tako da se o tom amandmanu 
ne bi  glasalo, jer  ga je predlagatelj Odbor za statut, poslovnik i upravu prihvatio. 
 
 Amandman broj  2. je djelomično prihvaćen od strane Odbora za statut, poslovnik i 
upravu i zatraženo od Odbora za statut, poslovnik i upravu, da se meñustranački na 
klubovima  vijećnika usuglasi konačan tekst, kako bi se  mogao možda djelomično i taj 
amandman prihvatiti, tako da bi prijedlog bio  da  se u amandmanu broj 2. koji kaže:   
 U  članku  43. izmijeniti točku  13. tako da glasi : 
 «13. odlučuje o stjecanju , optere ćenju  i otuñenju pokretnina i nekretnina, uklju čivo 
o  dodjeli jamstava i koncesija  čija ukupna vrijednost  prelazi 0,5 % iznosa prihoda bez  
primitka ostvarenih  u godini koja prethodi godini u kojoj  se  odlučuje o stjecanju, 
optere ćenju   i otuñenju  pokretnina i nekretnina, kao i pokretninama i nekretninama čija  je  
pojedinačna vrijednost  jednaka ili  veća  od  1.000.000,00 kuna.», briše rije č «koncesija»,  
a u ostalom dijelu bi ostalo kako  je  napisano u prijedlogu  amandmana iz razloga  što 
postoji  više koncesija i uglavnom je zakonom definirano koje koncesije su u ingerenciji kojeg  
tijela, pa onda  tu  kod koncesija   bi drukčije postupili u odnosu  na  ostala opterećenja  i 
jamstva koja zakon  dozvoljava.  
 U amandmanu koji kaže : iza   točke 13. dodati novu  točku  13. a) koja  glasi : 
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 «13. a) odlučuje o stjecanju , opterećenju  , otuñenju, raspolaganju ili ostvarivanju 
prava prvokupa na  nekretninama koje se nalaze unutar», dalji bi tekst glasilo : «zašti ćenih 
podru čja bez obzira na njihovu  vrijednost».  

Ostali dio amandmana  je prihvatljiv, pa  predlagač Plinio Cuccurin povlači u ovom 
dijelu prijedlog. 

 i /ili zaštićenih  područja  sukladno Zakonu  o prostornom ureñenju  i gradnji  te 
Zakonu o  zaštiti prirode, bez  obzira na njihovu vrijednost » 
 U tekstu iza riječi :»koje se nalaze unutar» sada bi  dalje glasilo .»zaštićenih područja 
bez obzira na njihovu vrijednost.»   
 U točki  14. iz zareza  dodati tekst koji glasi :» uključivo jamstva» 
 U točki  15.  iza riječi  «suglasnost na»  dodati  riječ :»jamstva». 
 Iza toke 20. dodati novu  točku  20. a) koja glasi : 
 «20. a) imenuje članove  nadzornih  odbora odnosno upravnih vijeća ako je  Županija  
osnivač  trgovačkog  društva odnosno  ustanove.» 
 
 Što se tiče amandmana pod rednim brojem 3. on je isto tako djelomično prihvaćen i  
to u  prvom dijelu koji govori o tome da je došlo do usuglašavanja  stavova i da su se 
usuglasili oko toga  da župan izrañuje mandatni program rada za cijeli  mandat, a podnosi 
šestomjesečna izvješća. Znači, to bi bili dokumenti koje bi  župan podnosio  ovoj Skupšini. 
 U ostalom dijelu s obzirom na to   da je nekako  sadržano  već u onom prethodnoj 
odredbi predlaže se, ako se  slaže gospodin Cucurin, da onda on to  povuče.     
 
 Amandman broj  3. 
 U članku  65. iza  točke 2. dodati novu  točku  2. a) koja glasi : 
 «2. a)podnosi Skupštini  na usvajanje  proračun, izmjene i dopune proračuna te 
polugodišnja izvješća o izvršenju proračuna . Zajedno s prijedlogom proračuna  ili njegovim 
izmjenama i dopunama podnosi  se i plan rada za  slijedeće proračunsko  razdoblje, a s 
polugodišnjim  izvješćima  o izvršenju  proračuna i  izvješće o ostvarivanju  plana rada.» 
 Analogijom s Amandmanom broj  2., na članak  43. prijedloga  Statuta  prilagoditi 
točke 7, 11, 12, 13, 14, 15, 16,17 ovog članka, na način da se u  : 

- točki 7  iza riječi «stjecanju» dodati riječ  «opterećenju», a iza riječi  «nekretnina» 
dodaju riječi «uključivo  dodjelu  jamstva i koncesija», 

- točki  11 iza zareza  dodaju riječi  «u okviru vrijednosti iz točke 7 ovog članka.» 
- točki  12 iza zareza  dodaju riječi « u okviru vrijednosti  iz točke 7  ovog članka-« 
- točki 13 iza  zareza  dodaju riječi  «u okviru  vrijednosti iz članka 7 ovog  članka.» 
- točki  14 iza riječi  «pokretnina» dodaju riječi  «uključivo jamstva.» 
- točki  15  iza riječi  «pokretnina» dodaju riječi  «uključivo jamstva.» 
- 16 iza  zarez  dodati riječi  «u okviru  vrijednosti  iz točke 7 ovog članka.» 
- točki 17 iza zareza   dodati riječi «u okviru  vrijednosti  iz točke 7  ovog g članka.» 

 
Amandman se djelomično prihvaćen u  prvom dijelu koji govori o tome da je došlo do 

usuglašavanja  stavova  oko toga  da župan izrañuje mandatni program rada za cijeli  
mandat, a podnosi šestomjesečna izvješća. 
 U ostalom dijelu s obzirom na to  da je to nekako već  sadržano   u  prethodnoj 
odredbi,, predlagač amandmana Plinio Cucurin, povlači  drugi dio amandmana.     

 
Amandman broj  4. 
U članku  66. stavak  1 u prvoj alineji , prije zareza dodati riječi «te plana rada za 

proračunsko razdoblje». 
Iza  posljednje alineje dodati  novu alineju  koja glasi : 
«- zakonitost, učinkovitost i ekonomičnost rada upravnih  odjela, službi te  tijela  koje 

svojom  odlukom osniva  župan/županica.». Bilo bi smo jezično usklañivanje, ne ni bilo plan 
rada za proračunsko  razdoblje, nego   za mandatno  razdoblje. U ostalom dijelu je 
amandman prihvatljiv.   
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 Amandman broj  5. 
 U članku  69. iza  riječi  «radu» a prije točke dodati : 
 «uključujući  i izvješće o radu  upravnih  tijela Istarske  županije», Odbor predlaže da 
se taj amandman povuče iz razloga što  izvješće o radu i programe rada kako je sada po 
novom konceptu predviñeno za upravna tijela prihvaća župan, tako da se  ne bi Županijska 
skupštinu opterećivali sa velikim količinama izvješća svih upravnih   odjeli, ali  su ona 
dostupna svake godine  svim  vijećnicima i  svima koji su  zainteresirani na web stranicama  
županije. Ta izvješća svake godine župan prihvaća.  To je i  obveza prema ISO  sustavu , a 
vijećnici  imaju  pravo pitati  župana o  bilo kojem segmentu rada županijske uprave. 

Predlagač  Plinio  Cuccurin,  povlači amandman.  
  

Odbor je prihvatio amandman broj  1 vijećnika Josipa Antona Rupnika da se  u  
članku  13. na kraju nabrajanja briše točka i doda alineja: 
  «- obavlja poslove  u cilju očuvanja prirode i zaštite okoliša kako bi se zaštitilo ljudsko 
zdravlje.» 
 Amandman broj  2 .  na članak 23. koji kaže  u drugom redu toga članka iza riječi 
«Talijanske nacionalne  zajednice umetnuti tekst koji čine  više od  5 %  od ukupnog broja 
stanovništva»m,   
 Amandman broj  3 .  na članak  36 ., koji kaže   da se iza  riječi . «samoupravnog 
djelovanja « doda tekst «i drugih vitalnih interesa grañana Istre»,   
 Amandman broj  4 ., da se u članku  37. brojka «10» zamijeni brojkom»5», predlagač 
Josip Anton  Rupnk  prihvaća obrazloženje Odbora za statut, poslovnik i upravu, pa povlači 
te amandmane. 
 

  Odbor za statut, poslovnik i upravu, prihvatio je amandman vijećnika Silvija  
Brunellia, da se u  članku  29.  poslije riječi «kao» doda  riječ «jedinog»  predstavnika 
pripadnika talijanske nacionalne zajednice. 
 

Predsjednik DINO KOZLEVAC , zaključuje raspravu i daje  na glasanje Prijedlog  
Statut Istarske  županije, te nakon glasovanja utvrñuje  da je Skupština jednoglasno sa 36  
glasova «ZA», bez glasova  «PROTIV» i bez  SUZDRŽANIH»  glasova, sa usvojenim 
amandmanima, donijela 

   S T A T U T 
     ISTARSKE  ŽUPANIJE 

 
AD – 4 PRIJEDLOG POSLOVNIKA  SKUPŠTINE ISTARSKE ŽUP ANIJE  

 
 Predlagatelj za ovu točku dnevnog reda je Odbor  za  statut, poslovnik i upravu.  

 Predsjednica Odbora za  statut, poslovnik i upravu MAJA ŠARI Ć – DIKOVIĆ, 
izvijestila je Skupštinu da se Odbor za statut, poslovnik i upravu sastao  dva puta. Na prvoj 
sjednici  održanoj  22. rujna 2009. godine Odbor je upoznat  sa nacrtom novog Poslovnika, 
dane su odreñene primjedbe, što je evidentirano u zapisnik sa sjednice Odbora, koji  su 
vijećnici dobili.  

Druga sjednica Odbora je   održana 25. rujna 2009. godine  na kojoj je konstatirano 
da su  u Poslovniku unesene sve izmjene evidentirane na prvoj sjednici Odbora.  

 Odbor je donio zaključke te predlaže Skupštini donošenje novog Poslovnika.  
 

Predsjednik DINO KOZLEVAC , izvješćuje  Skupštinu da su predstavnici predlagača 
za ovu točku dnevnog reda  Vesna Ivančić, tajnica  Skupštine Istarske županije , Župan Ivan 
Jakovčić, odnosno zamjenik  Župana Vedran Grubišić. 
 U  raspravi  su sudjelovali: PLINIO CUCCURIN, u ime Kluba Nezavisnih vije ćnika, 
koji je podnio slijede će amandmane :  

Amandman  broj 1. 
Na članak  22. Poslovnika : 
U stavku  2 : 
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- točku 5 mijenjati  tako da  izmijenjena glasi : 
«- 5. Odbor za financije i proračun», 
- nakon točke  5 dodati novu točku  5 a) : 
«-5 a.  Odbor za  gospodarstvo i turizam». 

 Obrazloženje : 
 Podjelom dosadašnjeg  Odora za gospodarstvo, financije i proračun u dva Odbora 
izra je iskazivanja političkog  opredjeljenja Skupštine, a time i  Županije za jačanjem  
gospodarstva  s  naglaskom na  turizam, naročito zbog potrebe  prilagodbe pojačanim 
zahtjevima koji dolaze  iz gospodarskih krugova  za stvaranje uvjeta za rži  gospodarski  rast 
i  poticanje  poduzetništva, naročito u vrijeme poteškoća u kojima  se  nalazi  cjelokupno  
gospodarstvo.  
 

Amandman broj  2 
 Na članak  22 Poslovnika nakon točke 13. a) koja  glasi : 
 «13. a) Odbor za lokalnu  i područnu  (regionalnu) samoupravu , decentralizaciju o 
pojednostavljenje propisa.» 
 Obrazloženje : 
 Jačanje  lokalne i regionalne samouprave, decentralizacija funkcija središnje državne 
uprave kao  i smanjivanje  administrativnih  i drugih prepreka za povećanje autonomije i 
odgovornosti lokalne  i regionalne samouprave za vlastiti razvoj  te za  stvaranje uvjeta za 
brži gospodarski  rast i poticanja  poduzetništva  zahtijevaju  sustavan i organiziran pristup, 
veću uključenost svih  političkih stranaka, institucija  ali i istaknutih grañana te zajedništvo i  
konsenzus  pri donošenja odluka ili predlaganju aktivnosti kojima se oblikuje politika prema 
središnjoj   državnoj vlasti. Naime, povremeni i nepripremljeni  zahtjevi za  jačanjem  
autonomije na  regionalnoj  razini, a bez odgovarajućih  stručnih  podloga i analiza  učinaka 
postojećeg sustava i stručne podrške ( cost-benefit analize) djeluju neozbiljno i neodgovorno, 
te izazivaju podsmjeh. Isto tako, budući  da  nisu osmišljeni i oblikovani  kao  konkretni 
prijedlozi  oni se  ne mogu  ni realizirati, pa ostaju  na razini  pamfleta. Stoga se prijedlogom 
za  osnivanje Odbora  za lokalnu  i područnu (regionalnu) samoupravu, decentralizaciju  i 
pojednostavljenje  propisa čini  prvi korak prema osmišljenom  i aktivnom pristupu ovoj 
problematici, a uloga  Obora bi  bila sustavno i konkretno  obavljanje poslova, priprema 
prijedloga  i analiza za tu svrhu.  
 
 Amandman broj  3. 
 
 Na članak 27  Poslovnika riječi «Odbor za  gospodarstvo, financije i proračun « 
zamijeniti sa  «Odbor za  gospodarstvo i turizam». 
 Poslije  članka  27. Poslovnika  dodati  novi članak  27.a )  tako da  izmijenjen glasi : 
 «U  djelokrugu  Odbora za financije i  proračun  je predlaganje  i praćenje provoñenja   
proračunsko-računovodstvenog  sustava Istarske županije te  financijske  i proračunske 
politike, a u postupku  donošenja  odluka i drugih  akata ima prava  i  dužnosti  matičnog 
radnog  tijela u  područjima koja se odnose na  : 
- poslove   ustroja i   organizacije   proračunsko- računovodstvenog  sustava Istarske 
županije, 
- planiranja prihoda  i primitka, te rashoda i izdataka sukladno zakonskoj  regulativi  i  
zadanim  smjernicama, 
-  postupke vezane za  zaduživanje  proračuna, te priprema prijedloge  za izdavanje  
suglasnosti za  zaduživanje  proračunskih korisnika, naplatu  proračunski prihoda, 
- praćenja stanja  obveza  i izvršavanja  javnog duga, izvršavanje  projekata sufinanciranih  
od fondova Evropske unije i  državnih tijela (darovnice), stanja imovine  i potraživanja, 
naplate poreza i vlastitih  prihoda, naplatu poreza  za jedinice lokalne  samouprave, 
-  razmatra i daje mišljenje na nacrte proračunskih dokumenata, te  zakonom propisana 
izvješća o  izvršenju proračuna.  
 Odbor za financije i proračun ima predsjednika, potpredsjednika i sedam članova.»
 Obrazloženje : 



 25 

 Kao i na amandman broj  1. Područje  nadležnosti  dijeli se na dva Odbora.  
 
Amandman broj  4.  
 
 Iza  članka  33.  dodati novi  članak  33 a) koji glasi : 
 «U djelokrugu Odbora za  lokalnu i područnu (regionalnu) samoupravu, 
decentralizaciju  i pojednostavljenje propisa  su poslovi  koji se odnose na :  poticanje razvoja  
lokalne i područne (regionalne) samouprave u Istarskoj  županiji, uspostavu jedinstvene 
prakse u  primjeni  zakona i drugih  propisa u jedinicama lokalne samouprave u Istarskoj  
županiji, davanja  smjernica  radi jačanja  koordinativne uloge  Županije  u obavljanju poslova  
i provedbi propisa  donesenih od strane predstavničkog  tijela Istarske županije, jačanje 
meñusobne suradnje i povezivanja jedinica lokalne samouprave u Županiji.  Odbor  potiče i 
prati  realizaciju  projekata sufinanciranih  od fondova Evropske unije i tijela  pojedinih država 
( darovnice). Odbor priprema i provodi  aktivnosti vezane uz izradu analiza i podloga radi 
pripreme prijedlog  za veću decentralizaciju  (regionalizaciju), jačanje samostalnosti i 
odgovornosti lokalne samouprave, uključivo i pripremu prijedloga izmjena zakona i propisa u 
svezi s tim, te provodi aktivnosti u svezi  izrade prijedloga  kojima se  vrši pojednostavljenje 
propisa radi  smanjivanja  administrativnih  i drugih prepreka u  razvoju lokalne samouprave i 
poticanju  poduzetništva i regionalnog razvitka. U obavljanju navedenih poslova  u postupku 
donošenja  odluka i drugih  akata Odbor  ima prava i dužnosti  matičnog  radnog  tijela  u 
područjima koja se  odnose i na inicijative za predlaganje  promjena zakona glede porezne 
(fiskalne) decentralizacije i prijenosa  poslova i nadležnosti   s državnih  na  područna 
(regionalna) tijela lokalne samouprave.»   
 
 Obrazloženje : 
 Jamčiti zaštitu  grañana i poduzetnika, osloboditi ih nepotrebnih  davanja, identificirati 
probleme koji  se moraju  žurno rješavati, istražiti sve moguće  načine na koji se ti problemi 
mogu riješiti uz istovremenu analizu  troškova  ali i  koristi koje se postižu njihovim  
rješavanjem, preduvjeti su  stvaranja  pravnog okvira koji  će jamčiti kvalitetniji  i efikasniji  
ustroj Županije, osigurati rži ukupan društveni razvoj Istre, biti istovremeno privlačan za 
investiranje , inovacije i rast poduzetništva te doprinijeti  rastu standarda njenih grañana. 
 Suočeni smo   sa sve većim brojem jedinica  lokalne samouprave koje su u 
posljednjih  petnaestak godina ustrojile svoje  upravne odjele i u okviru svog  djelokruga rada 
donijele niz  normativnih akata. Donošenje tih akta je vršeno  uglavnom bez  veće 
koordinacije i meñusobnog  usuglašavanja , što neizostavno dovodi  do preklapanja , 
nedovoljne kvalitete uz  istovremeno  povećanje administracije. Potreba normativnog  
ujednačavanja  i pojednostavljenja  poprima stratešku važnost   za konkurentnu  sposobnost  
kao  Županije  tako i  njenih jedinica lokalne  samouprave. Stoga je zadatak ovog  Odbora 
sustavna i kontinuirana briga o  primjeni  i provedbi propisa za koje su  zaduženi Županija i 
jedinica lokalne  samouprave. Kada se radi o propisima koje donosi  Županija i tijela lokalne 
samouprave Odbor  će  brinuti  o njihovoj meñusobnoj  ujednačenosti, razumljivosti i lakšoj  
provedbi. 
  Ujednačavanje i  pojednostavljenje propisa  ne  odnosi se samo  na usuglašavanje  
propisa koji  rješavaju  istovjetna pitanja  odnosno  na njihovo  smanjenje, već na efektivno  
smanjenje roja  fiskalnih  i parafiskalnih  obveza  i utroška vremena  za  grañane i 
poduzetnike  na koje  se ti  propisi odnose . Upravo je to krajnji zajednički cilj.  
 Normativno pojednostavljenje  i uklanjanje administrativnih  prepreka te modernizacija 
javne uprave, a time i lokalne i regionalne samouprave prioriteti  su koje je potrebno  
provoditi radi  jačanja zajedništva usmjerenog  na  poboljšanje ukupne razine  konkurentnosti  
županijskog  proizvodnog i  uslužnog sektora, te povećanju povjerenja  grañana i 
poduzetnika  u  županijske  institucije  i strukture. 
 U uvjerenju  da  će se paralelno  s aktivnostima  vezanim uz  stjecanje  članstva u 
EU, a osobito  nakon ulaska  u EU i u Hrvatskoj  morati pokrenuti  jači proces fiskalne  
decentralizacije  i prenošenja ovlasti  na jedinice regionalne  samouprave upravni odjeli, 
župan i  županijska tijela trebaju pokrenuti konkretne aktivnosti kojima  je cilj : 
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- inicirati promjene zakona glede porezne (fiskalne) decentralizacije i upravne 
decentralizacije (prijenosa poslova) nadležnosti  sa državnih  na područna 
(regionalna)  tijela lokalne samouprave; 

- proučiti i izvršiti usporedbu potrebnih sadržajnih  i proceduralnih radnji  te zatražiti 
a potom i analizirati prijedloge  jedinica lokalne  i regionalne samouprave, tako i 
od  strane državnih   tijela i tijela Evropske unije, unapreñujući na taj način  
odnose  suradnje  jedinica lokalne i regionalne  samouprave s institucijama i 
tijelima  Republike Hrvatske i  Europske unije; 

- temeljito proučiti  najbolju praksu  drugih država i  preložiti modalitete prijenosa  
poslova i nadležnosti  s tijela  državne  uprave na tijela regionalne samouprave, 
uključujući i  korištenje  iskustva  trećih zemalja ( ustavna i zakonska  rješenja): 

- uspostaviti suradnju  i koordinirati  aktivnosti   tijela jedinica  lokalne samouprave 
u  Županiji  te suradnju  sa  sličnim  tijelima drugih  županija.   

 
Amandman roj  5. 
 
 U  članku 98. iza  stavka 2 dodati novi stavak koji glasi : 
«Ukoliko ima više vijećničkih pitanja predsjednik Skupštine utvrñuje redoslijed  prema 

abecedi klubova vijećnika, vodeći računa  da se prilikom  svake naredne sjednice  počinje sa  
pitanjima vijećnika koji  pripada klubu  sa narednog  slova abecede.» 

Obrazloženje : 
 Predviñanjem postupka postavljanja pitanja izbjegava se arbitražnost  te mogućnost  

da neki  vijećnici  ne doñu  na red.  
Ukoliko je to praksa nije ključno da amandman  ostane. 
 
 Amandman broj  6. 
 U  članku  109-, u stavku  1 riječi «osam (8) dana» mijenjati  sa «deset (10) radnih  

dana». 
 Obrazloženje : 
 Osam dana  u što se  uračunava i vikend predstavlja vrlo  kratak rok  za kvalitetnu 

pripremu pogotovo iz razlog  što vijećnici  nisu profesionalci. Rok od  radnih dana je 
primjeren rok za kvalitetnu pripremu  vijećnika i njihovih  klubova. 
  

U pojedinačnoj  raspravi sudjelovali su : ALIDA PERKOV , VEDRAN GRUBIŠI Ć, 
odgovori na postavljena pitanja.  

 Predsjednik DINO KOZLEVAC  , zaključuje raspravu i izvješćuje  Skupštinu da su 
dani amandmani  proslijeñeni  Odboru za  statut, poslovnik i upravu, koji u  skladu s 
donesenom odlukom   permanentno  zasjeda. 
 
NAPOMENA : 
 
 U  skladu sa prihvaćenim stavom Odbora za  statut, poslovnik i  upravu, pristigle 
amandmani na Poslovnik   razmotrit  će se i usuglašavati na meñustranačkom sastanku, pa 
će se na narednoj sjednici  Skupštine Istarske  županije donijeti       

 
    P O S L O V N I K 
 

    Skupštine Istarske  županije    
 
 AD – 5 PRIJEDLOG ODLUKE O USTROJSTVU  I DJELOKRUGU  UPRAVNIH 
                         TIJELA  ISTARSKE ŽUPANIJE 
 

 Predlagatelj za ovu točku dnevnog reda je Odbor za statut, poslovnik i upravu. 
Izvjestioci za ovu točku dnevnog reda su  Župan Ivan Jakovčić, Vesna Ivančić, tajnica 

Skupštine Istarske. 
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Uvodno obrazloženje je dao IVAN JAKOV ČIĆ, Župan Istarske  županije. 
U  raspravi su sudjelovali : Plinio  CUCCURIN, u ime Kluba  Nezavisnih  vijećnika,  

koji je podnio slijedeće amandmane : 
 

Amandman broj  1. 
Članak  4. stavak  1. mijenja se , te glasi : 
«U Istarskoj  županiji  ustrojavaju  se  upravi odjeli  i to : 
1.  Upravni odjel  za održivi razvoj, prostorno ureñenje i gradnju,   
2.  Upravni odjel  za obrazovanje . sport , kulturu i tehničku kulturu, 
3. Upravni odjel  za zdravstvo  i socijalnu  skrb, 
4. Upravni odjel  za  proračun i financije, 
5. Upravni odjel  za lokalnu  i područnu (regionalnu) samoupravu, decentralizaciju i  

pojednostavljenje  propisa, 
6. Upravni odjel  za  poljoprivredu, šumarstvo, lovstvo, ribarstvo i  vodoprivredu, 
7. Upravni odjel  za turizam  i gospodarstvo,  
8. Upravni odjel  za talijansku  nacionalnu zajednicu  i druge  etničke  skupine, 
9. Upravni odjel  za  meñunarodnu suradnju  i  europske  integracije.» 
 
Obrazloženje : 
 
- Upravni  odjel (dalje : uo) z prostorno ureñenje  i gradnju  spaja se  s uo za održivi  

razvoj  u uo  za  održivi razvoj , prostorno ureñenje  i gradnju, 
- uo  za obrazovanje , sport i tehničku kulturu spaja se  s uo  za kulturu u uo za 

obrazovanje , sport, kulturu i tehničku kulturu, 
- naziv uo za lokalnu  i područnu  (regionalnu) samoupravu  mijenja  se  u : uo za 

lokalnu i područnu  (regionalnu) samoupravu, decen tralizaciju  i pednostavljenje 
propisa 

- - a  uo za turizam i uo  za gospodarstvo spajaju  se u uo za turizam i 
gospodarstvo 

 
-  U  stavku  5. početnu rečenicu  mijenjati : 
«Kao posebne  jedinice  unutar  Upravnog odjela  za održivi razvoj, prostorno 

ureñenje i planiranje  ustrojavaju se :» 
 
Amandman broj  2. 
 
Sukladno  amandmanu  na članak  4, prilagoditi tekstove sa nazivima  i spajanja  

upravnih  odjela u  člancima 
- 5, 
- 7. pridodati tekst  članka  18 i onda brisati članak 18, 
- 9 pridodati tekst članka  10 i onda brisati članak  10, 
- 15 pridodati  tekst članka  16 i onda risati članak  16. 
 
Obrazloženje : Isto kao i  za amandman  broj  1 
 
Amandman broj  3. 
 
U  članku  14 nakon  stavka 1 dodati stavak 2 koji glasi : 
«Upravni odjel obavlja i poslove  pripreme za decentralizaciju  (regionalizaciju) i 

normativnog ujednačavanja  i pojednostavljenja. To su naročito poslovi koji se odnose na  
poticanje razvoja  lokalne i područne (regionalne) samouprave u Istarskoj  županiji , 
uspostave jedinstvene prakse u primjeni  zakona i  drugih propisa  u jedinicama lokalne 
samouprave  u Istarskoj  županiji, davanje smjernica  radi  jačanja koordinativne  uloge 
Županije  u obavljanju  poslova i  provedbi  propisa donesenih od  strane predstavničkog  
tijela  Istarske županije , jačanje  meñusobne  suradnje i povezivanja  jedinica lokalne  
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samouprave u  Županiji. Odjel prati  realizaciju  projekata  sufinanciranih  od fondova 
Europske unije i tijela  pojedinih država  (darovnice). Odjel priprema i provodi  aktivnosti 
vezne uz izradu  analiza i podloga  radi pripreme prijedloga za  veću decentralizaciju  
(regionalizaciju), jačanje  samostalnosti i odgovornosti lokalne samouprave, uključivo i 
pripremu prijedloga izmjena zakona i propisa  u svezi s tim, te provodi aktivnosti u svezi 
izrade prijedloga kojima se vrši  pojednostavljenje  propisa  radi  smanjivanja  
administrativnih  i drugih prepreka u razvoju lokalne samouprave i poticanju  poduzetništva i 
regionalnog razvitka. Odjel provodi operacionalizaciju  poslova  istoimenog Odbora.»  
 

Obrazloženje :  
 
Ujednačavanje  i pojednostavljenje propisa  ne odnosi se  samo  na  usuglašavanje  

propis koji  rješavaju istovjetna pitanja odnosno  na njihovo smanjenje, već  na efektivno 
smanjenje roja  fiskalnih i parafiskalnih  obveza i utroška  vremena  za  grañane i  
poduzetnike na koje se ti propisi odnose. Upravo je to  krajnji  zajednički cilj.  

Normativno pojednostavljenje  i uklanjanje administrativnih prepreka te  modernizacija  
javne  uprav, a time  i lokalne i regionalne samouprave prioriteti  su koje  je potrebno 
provoditi radi jačanja  zajedništva usmjerenog na poboljšanje  ukupne razine konkurentnosti  
županijskog  proizvodnog i uslužnog  sektora, te povećanju povjerenja  grañana i  
poduzetnika  u  županijske  institucije i strukture.  

 
U uvjerenju  da će se paralelno s aktivnostima vezanim uz stjecanje članstva u EU, a 

osobito prije i nakon ulaska u EU i u Hrvatskoj morati pokrenuti jači proces fiskalne 
decentralizacije i prenošenja ovlasti  na  jedinice  regionalne samouprave, a smatram da će 
slijedeća Hrvatska vlada donijeti propise koji su predviñeni u zakonu  o decentralizaciji i 
prenošenju ovlasti,  i upravni odjeli, župan i županijska  tijela trebaju pokrenuti konkretne 
aktivnosti kojima je cilj :  
 

- inicirati promjene zakona glede porezne (fiskalne) decentralizacije i upravne 
decentralizacije (prijenosa poslova) nadležnosti  sa državnih  na područna 
(regionalna)  tijela lokalne samouprave; 

- proučiti i izvršiti usporedbu potrebnih sadržajnih  i proceduralnih radnji  te zatražiti 
a potom i analizirati prijedloge  jedinica lokalne  i regionalne samouprave, tako i 
od  strane državnih   tijela i tijela Evropske unije, unapreñujući na taj način  
odnose  suradnje  jedinica lokalne i regionalne  samouprave s institucijama i 
tijelima  Republike Hrvatske i  Europske unije; 

- temeljito proučiti  najbolju praksu  drugih država i  preložiti modalitete prijenosa  
poslova i nadležnosti  s tijela  državne  uprave na tijela regionalne samouprave, 
uključujući i  korištenje  iskustva  trećih zemalja ( ustavna i zakonska  rješenja): 

- uspostaviti suradnju  i koordinirati  aktivnosti   tijela jedinica  lokalne samouprave 
u  Županiji  te suradnju  sa  sličnim  tijelima drugih  županija.   

 
Ono što  želim ovdje reći je to da jedno je funkcionirati i raditi kada se donose propisi 

kada Hrvatska uñe u  EU, a drugo je pripremiti se  za to. Jedno je  kada iz Istarske županije  
saborski zastupnici pojedinih  stranaka predlažu odreñene zakone je jedna težina, a druga je 
težina ukoliko takve prijedloge i nacrte zakona  predloži  Županijska skupština, jer ona ima 
puno veću  težinu i pokazuje zajedništvo da se stremi ka jednome cilju.. I smatram da 
doprinos upravnih tijela, konkretno ovaj upravni odjel koji  ima najviše stručnih  radnika 
unutar županije s jedne strane i osnivanje upravnog odjela je nešto  gdje možemo postići 
konsenzuse oko  nečega i gdje možemo proučavati  najbolju praksu  drugih zemalja kako 
bismo mogli pomoći onim drugim županijama u  Hrvatskoj da bi se moglo na kraju  i Saboru, 
odnosno Vladi  Republike Hrvatske predložiti konkretne zakonska  rješenja koja se temelje 
na praksi koju  je već netko drugi prošao. I onda na taj način izbjegavamo priču oko tog  da li 
je netko za  da li je netko protiv , da li smo podijeljeni ili nismo podijeljeni. Mislim da je to put 



 29 

koji može ići ka tome da stvaramo ono zajedništvo o kojemu smo se  prilično naslušali u toku 
predizborne kampanje, a sada je prilika da pokušamo  to zajedništvo pretočiti u djelo.    
 Ja shvaćam, i evo sa time  ću završiti, da je politički  možda problematično prihvatiti 
ove sugestije i prijedloge koje sam dao kako na Poslovnik tako i na prijedlog za odluku o 
ustrojstvu i djelokrugu upravnih  tijela  Istarske županije, ali pozivam da se o tome barem 
malo razmisli da se naprečac ne kaže da se to odbija. 
  

IVAN JAKOV ČIĆ, Župan, o čitovao se na amandmane  vije ćnika Plinia 
Cuccurina. 

Zatim je u  raspravi sudjelovala : LUCIJA DEBELJUH, u ime Kluba vijećnika  SDP- 
ZELENI. 

U pojedinačnoj  raspravi sudjelovali su : ALIDA PERKOV , koja na temelju  članka   
11. stavka  1 alineje 2 Poslovnika  Skupštine Istarske županije na  prijedlog Odluke o 
ustrojstvu i djelokrugu upravnih tijela Istarske županije podnosi slijedeće amandmane.                      
 Amandman broj  1. 
 U članku  4. stava naziv  «Odsjek za  promet, pomorstvo i veze» mijenja se i 
predlažem da glasi  : «Odsjek za promet, pomorstvo i  infrastrukturu».  
 Obrazloženje : 
 Amandmanom  1. promijenio bi se naziv u skladu s  poslovima koje navedeni  Odsjek  
obavlja. 
 Amandman broj  2. 
 U  članku  8. iza riječi «surañuju s tijelima državne uprave.»  dodaje  se «zarez» te 
dodaje  riječ « komorama» i u ostalom dijelu  tekst bi  trebao ostati  neizmijenjen. 
 Obrazloženje : 
 Ovaj amandman predlaže se iz razloga što je u tijeku postupak oko osnivanja 
Hrvatske poljoprivredne komore, a Upravni odjel za poljoprivredu, šumarstvo, lovstvo, 
ribarstvo i poljoprivredu ima svakako  razloga za suradnju  s obrtničkom komorom  osim 
toga,  te s Hrvatskom gospodarskom komorom, što inače jako  tijesno i  surañujemo samo 
što  nije bilo u dokumentu i već kada je prilika bilo  bi dobro da se stavi, pa  predlažem zbog 
toga  uvrštenje teksta. 
 Amandman broj  3. 
 U  članku  11.  i u  članku  12.  trebalo bi dodati na kraju   tekst koji glasi : «Prati 
realizaciju  projekata sufinanciranih  od fondova  Europske unije i  državnih tijela (darovnica) 
iz područja  nadležnosti  te osiguranje financijskih , tehničkih i  kadrovskih preduvjeta za 
njihovu primjenu, pripremu i realizaciju.» 
 Obrazloženje : 
 Amandmanom  broj 3. obvezali bi se i Upravni odjel za zdravstvo  te Upravni odjel za  
talijansku nacionalnu zajednicu  i druge  etničke skupine da se uključe u postupak pripreme 
projekata radi osiguranja sredstava iz  fondova  Europske unije i donacije državnih tijela što 
inače  mislim da rade iz područja nadležnosti budući da je usvajanje zdravstvenih  standarda  
Europske unije  neophodno.  
 Takoñer je pozitivno u projektu uključivati i udruge i institucije koje  imaju i svrhu i cilj 
jačanja položaja manjina.  
 Amandman broj  4. 

U  članku  16.  iza  riječi «u suradnji  s tijelima  državne uprave»  dodaje se tekst: 
»komorama.» 
 Obrazloženje : 
  Ovim amandmanom osigurava  se suradnja Upravnog odjela za gospodarstvo s 
Hrvatskom  gospodarskom komorom i  Obrtničkom komorom, a vjerojatno u odreñenim 
segmentima i  budućom Poljoprivrednom komorom, koje su važan segment poslovne 
infrastrukture za razvoj gospodarstva, malog i srednjeg poduzetništva. 
 Amandman broj  5. 
 U  članku  17.  iza  riječi: »surañuje na pripremi i implementaciji meñunarodnih 
projekata»  dodaju se riječi :»koordinira poslove i prati rad ostalih  upravni tijela  na  pripremi 
i implementaciji projekata.» 
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 Obrazloženje : 
 Ovim amandmanom osigurati  će se sustavna koordinacija u pripremi i implementaciji 
projekata radi  kvalitetnije  strategije nastupa i lobiranja. Takoñer se osigurava rad komisije 
za odabir projektnih ideja odnosno projekata za kandidiranje za koje Upravni odjel za 
meñunarodnu suradnju  i  evropske integracije  obavlja stručne poslove, 
            IVAN JAKOV ČIĆ, očitovao se na predložene  amandmane vijećnice  Alide  Perkov. 
Prihvaća amandman broj  2., 3., 4. i  5., dok amandman broj  1 ne prihvaća, pa vijećnica  
Alida Perkov prihvaća obrazloženje  Župana  Ivana  Jakovčića i povlači amandman broj  1. 
 

Predsjednik DINO KOZLEVAC , izvješćuje  Skupštinu da su podneseni amandmani 
proslijeñeni Odboru za statut, poslovnik i upravu, na razmatranje. 
  
 NAPOMENA : 
 
 U  skladu sa prihvaćenim stavom Odbora za  statut, poslovnik i  upravu, pristigli 
amandmani na Odluku o djelokrugu upravnih tijela Istarske  razmotrit  će se i usuglašavati na 
meñustranačkom sastanku, pa će se     
 
       O D L U K A 
 

 o ustrojstvu i djelokrugu  upravnih tijela Istarsk e županije 
donijeti  na narednoj sjednici Skupštine Istarske županije. 
  
 AD – 6  IZVJEŠĆE O OBAVLJENOJ REVIZIJI  FINANCIJSKI  IZVJEŠTAJA 
                          I POSLOVANJA  

 
Izvješće  su  vijećnici  primili  zajedno s dnevnim redom za sjednicu. 
Za  raspravu u ime klubova vijećnika su se javili  Alen Rosanda, u ime Kluba   

Nezavisnih  vijećnika  i  Marino  Roce, u ime Kluba vijećnika  HDZ-HSS. 
U  raspravu su sudjelovali :ALEN ROSANDA, u ime Kluba Nezavisnih vije ćnika, 

MARINO ROCE, u ime Kluba vije ćnika HDZ-HSS-a,VALERIO DRANDI Ć , odgovori na 
postavljena pitanja. 
 Predsjednik DINO KOZLEVAC  , zaključuje raspravu i utvrñuje  da je Skupština 
primila na znanje 

    I Z V J E Š Ć E 
  
        o obavljenoj  reviziji  financijskih izvješ taja i  poslovanja 

 
 AD – 7 PRIJEDLOG ZAKLJU ČKA  O DAVANJU PRETHODNE 
                        SUGLASNOSTI NA STATUTARNU O DLUKU  O IZMJENAMA  
                        I DOPUNAMA  STATUTA ETNOGRA FSKOG  MUZEJA 
                        ISTRE – MUSEO  ETNOGRAFICO  DELL' ISTRIA    
 

 Predlagatelj za ovu točku dnevnog reda je Župan  Istarske  županije  Ivan Jakovčić. 
Uvodno obrazloženje za 7., 8. i 9. točku dnevnog reda je dao  VLADIMIR TORBICA , 

pročelnik Upravnog odjela za kulturu Istarske županije . 
Pošto se nitko nije javio za  raspravu predsjednik DINO KOZLEVAC , zaključuje 

raspravu i daje na glasanje  Zaključak  o davanju  prethodne  suglasnosti na Statutarnu 
odluku  o izmjenama i  dopunama Statuta Etnografskog  muzeja Istre – Museo etnografico 
dell'Istria, te nakon glasovanja utvrñuje da je Skupština  sa 24 glasova «ZA», bez glasova 
«PROTIV» i  bez SUZDRŽANIH»  glasova,  donijela 
 
     Z A K L J U Č A K 
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o davanju  prethodne  suglasnosti na Statutarnu odluku  o izmjenama i  dopunama Statuta 
Etnografskog  muzeja Istre – Museo etnografico dell'Istria 
 
 AD – 8 PRIJEDLOG ZAKLJU ČKA  O DAVANJU PRETHODNE 
                        SUGLASNOSTI NA STATUTARNU O LUKU  O IZMJENAMA 
                        I DOPUNAMA STATUTA MUZEJA  SUVREMENE  UMJETNOSTI 
                        ISTRE – MUSEO D'ARTE CONTEMPORANEA DELL' ISTRIA  
 

 Predlagatelj za ovu točku dnevnog reda je Župan Istarske županije Ivan Jakovčić. 
 Obrazloženje  je dano u  sklopu 7. točke  dnevnog  reda. 

Pošto se nitko nije javio za riječ, predsjednik  DINO KOZLEVAC , zaključuje  raspravu 
i daje na glasanje  Zaključak  o davanju  prethodne  suglasnosti na Statutarnu odluku  o 
izmjenama i  dopunama Muzeja suvremene umjetnosti – Museo d,Arte contemporanea 
dell'Istria, te nakon glasovanja utvrñujem da je Skupština  sa 26 glasova «ZA», bez glasova 
«PROTIV» i  bez SUZDRŽANIH»  glasova,  donijela 
 
     Z A K L J U Č A K 
 
o davanju  prethodne  suglasnosti na Statutarnu odluku  o izmjenama i  dopunama Statuta 
Muzeja suvremene umjetnosti Istre – Museo d'Arte  contemporanea dell'Istria  
  
 AD – 9 PRIJEDLOG ZAKLJU ČKA  O DAVANJU   SUGLASNOSTI 
                       NA STATUT POVIJESNOG MUZEJA ISTRE – MUSEO  
   STORICO DELL'ISTRIA 
                        

 Predlagatelj za ovu točku dnevnog reda je Župan Istarske županije Ivan Jakovčić. 
Pošto se nitko nije javio za riječ, predsjednik  DINO KOZLEVAVAC , zaključuje  

raspravu i daje na glasanje  Zaključak o davanju suglasnosti na Statut  Povijesnog muzeja 
Istre – Museo storico dell'Istria, te nakon glasovanja utvrñujem da je Skupština  sa 27 
glasova «ZA», bez glasova «PROTIV» i bez SUZDRŽANIH»  glasova,  donijela 
     
     Z A K L J U Č A K 
 
o davanju  prethodne suglasnosti na Statut  Povijesnog muzeja Istre – Museo storico  
dell'Istria. 
 
 AD – 10 PRIJEDLOG ODLUKE O  IZMJENAMA I DOPUNAMA  O DLUKE  
                          O KRITERIJIMA, MJERILIMA I NAČINU FINANCIRANJA 
                          DOMOVA ZA STARIJE I NEMO ĆNE  OSOBE U 2009. GODINI 

 
 Predlagatelj za ovu točku dnevnog reda je Župan  Istarske županije  Ivan jakovčić.  
 Predlagač nema potrebe  za  davanjem obrazloženja  po ovoj točki dnevnog reda. 

U raspravi je  sudjelovala EVELINA BIASOL – BRKLJ ČIĆ, u ime Kluba vije ćnika  
HSU- HSLS-a.  
             Predsjednik DINO  KOZLEVAC , zaključuje  raspravu i daje na glasanje prijedlog 
Odluke  o izmjenama i dopunama Odluke o kriterijima, mjerilima i  načinu  financiranja  
domova za  starije  i nemoćne  osobe u  2009. godini, te nakon glasovanja utvrñuje da je 
Skupština  sa 28 glasova «ZA», bez  glasova «PROTIV» i bez  SUZDRŽANIH»  glasova,  
donijela 
     O D L U K U 
 
o izmjenama i dopunama Odluke o kriterijima, mjeril ima i  na činu financiranja  domova  
za starije  i nemo ćne osobe u  2009. godini  
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 AD – 11 PRIJEDLOG ODLUKE O PONIŠTENJU  NATJE ČAJA  ZA  
                          IMENOVANJE RAVNATELJA/ICE  MUZEJA SUVREMENE 
                          UMJETNOSTI  ISTRE – MUSEO  D'ARTE CONTEPORANEA 
                          DELL'ISTRIA 
 

 Predlagatelj za ovu točku dnevnog reda je Župan Istarske  županije  Ivan Jakovčić.   
     U  pojedinačnoj  raspravi sudjelovali su : MARINO ROCE, VLADIMIR TORBICA, 

odgovori na postavljen pitanja. 
  Predsjednik DINO KOZLEVAC  : zaključuje raspravu i daje na glasanje Prijedlog 
Odluke o  poništenju  Natječaja za  imenovanje ravnatelja/ice Muzeja  suvremene umjetnosti 
Istre – Museo  d'Arte Conteporanea dell'Istria, te nakon glasovanja utvrñuje  da je Skupština  
sa 18 glasova «ZA», 13 glasova  «PROTIV» i bez SUZDRŽANIH»  glasova,  donijela 
 
     O D L U K U 
 
o  poništenju  Natječaja za  imenovanje ravnatelja/ice Muzeja  suvremene umjetnosti Istre – 
Museo  d'Arte Conteporanea dell'Istria. 
 
 AD – 12  PRIJEDLOG RJEŠENJA O IMENOVANJU  STRU ČNOG 
                            POVJERENSTVA  ZA DODJEL U KONCESIJE  ZA IZGRADNJU 
                            DISTRIBUCIJSKOG SUSTAVA  PLINA NA DIJELU  PODRU ČJA 
                            SJEVERNA ISTRA   
 

 Predlagatelj za ovu točku dnevnog reda je Župan Istarske županije  Ivan Jakovčić.   
Pošto se nitko nije javio za  raspravu predsjednik DINO KOZLEVAC , zaključuje 

raspravu i daje na glasanje Rješenje o imenovanju Stručnog  povjerenstva za  dodjelu 
koncesije za  izgradnju distribucijskog  sustava plina na  dijelu  područja sjeverna Istra , te 
nakon glasovanja  utvrñuje da je Skupština sa 28 glasova «ZA», bez glasova  «PROTIV» i  
bez «SUZDRŽANIH»  glasova,  donijela 
 

     R J E Š N J E 
 

o imenovanju Stru čnog  povjerenstva za  dodjelu koncesije za  izgradn ju 
distribucijskog  sustava plina na  dijelu  podru čja sjeverna Istra  
 
      I 

Imenuje se Stručno  povjerenstvo za  dodjelu  koncesije  za izgradnju  distribucijskog  
sustava plina na  dijelu područja sjeverna Istra u sastavu : 

1. Valerio Drandić, dipl.oec. (Istarska  županija) – predsjednik Povjerenstva 
2. Dario Mezulić, dipl,.iur. (Istarska županija) – član Povjerenstva 
3. Josip Zidarić, dipl. ing. arh. (Istarska  županija) – član Povjerenstva 
4. Silvano Cukon, dipl. ing. el. (Istarska  županija) – član Povjerenstva 
5. Boris Mikšijan, predstavnik Ministarstva gospodarstva, rada i poduzetništva . 

Uprav za energetiku 
II 

  Zadaci  stručnog povjerenstva jesu : 
1. pomoć davatelju  koncesije prti pripremi potrebnih  analiza  i/ili studija 

opravdanosti davan ja  koncesije, pri pripremi i izradi uvjeta i dokumentacije uza 
nadmetanje, pravila i uvjeta za ocjenu ponuditelja  i primljenih ponuda  te kriterija  
za odabir  ponude, 

2. analiza projektnog prijedloga  koncesije radi  utvrñivanja  radi li se o projektu  
javno – privatnog  partnerstva, kako je odreñen propisima kojima se ureñuje 
javno –privatno  partnerstvo, 

3. pregled i ocjena pristiglih ponuda, 
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4. utvrñivanje prijedloga  odluke o odabiru  najpovoljnijeg  ponuditelja  za davanje  
koncesije  ili prijedloga  odluke o poništenju  postupka  davanja koncesije , i  
obrazloženje  tih prijedloga, 

5. obavještavanje nadležnog   državnog odvjetništva  o namjeri  davanja  koncesije  
za  gospodarsko  korištenje općeg ili drugog  dobra, te 

6. obavljanje ostalih  poslova  potrebnih  za provedbu  postupka davanja  
koncesije.    

III             
Ovo Rješenje  stupa na snagu  osam (8)  dana od  objave  u «Službenim novinama 

Istarske županije».  
   

 Prije prelaska  na 13. točku dnevnog  reda vijećnik  MARINO ROCE zatražio je riječ i 
u ime Kluba vijećnika  HDZ-HSS-a  predložio da se napravi stanka da bi klubovi  vijećnika  
mogli  usuglasiti stavove,  da se  održi meñustranački sastanak klubova  vijećnika  vezano za 
usuglašavanja  amandmana i ostalih prijedlog. 
 

Predsjednik DINO KOZLEVAC , izvješćuje  da Odbor za statut, poslovnik i  upravu još  
nije spreman za podnošenje  izvješća, pa Odluku po točki  13. dnevnog reda  Skupština još 
ne može  razmotriti. 

 Predlaže pauzu od 15 minuta za meñustranačke konsultacije radi usuglašavanja 
prijedloga amandmana.  

 Ujedno poziva predsjednike klubova vijećnika na meñustranački dogovor.   
    

- STANKA OD  21,00 do  21,27  SATI - 
   

Po završetku rada Odbora za statut, poslovnik i upravu prešlo se na točku 3., 4. i 
5.dnevnog reda,  a potom na točku  13. dnevnog  reda. 
  

 AD – 13  
a) Prijedlog Rješenja o izboru Komisije za  pitanja  i zaštitu prva autohtone 

talijanske  nacionalne zajednice  
b) Prijedlog Rješenja o izboru Odbora  za  gospodar stvo, diancije i 

prora čun Odluke o prihva ćanju Izvješ ća Uprave o stanju trgova čkog 
društva MIH d.o.o. Pore č 

c) Prijedlog Rješenja  o izboru  Odbora  za  ljudsk a prava 
d) Prijedlog  Rješenja  o izboru Odboru za  prava e tni čkih i nacionalnih  

skupina 
e) Prijedlog Rješenja o izboru za prostorno ure ñenje, zaštitu okoliša i  

graditeljstvo 
f) Prijedlog Rješenja o izboru  Odbora za  društven e djelatnosti 
g) Prijedlog Rješenja o izboru Odbora  za predstavk e i pritužbe 
h) Prijedlog Rješenja  o izboru Odbora  za me ñunarodnu  suradnju  i 

europske  integracije 
i) Prijedlog Rješenja  o izboru Komisije  za prizna nja 
j) Prijedlog Rješenja  o izboru Odbora  za pitanja  antifašisti čkih boraraca 

NOR-a o branitelja  Domovinskog rata 
 

Predlagatelj za ovu točku dnevnog reda je  Komisija za izbor i imenovanja.  
Obzirom na prije navedeno  vezano za Poslovnik i Prijedlog Odluke o  ustrojstvu i 

djelokrugu upravnih tijela Istarske županije, Skupštine neće odlučivati o točki  b), e) i h) točke  
13. dnevnog reda. 

Zatim je DANICA MILETIĆ, predsjednica Komisije za izbor i imenovanja izvijestila 
Skupštinu da je Komisija  održala svoju  3. sjednicu  dana 1. listopada na kojoj je izmeñu 
ostalih točaka  razmotrila  i ovu točku dnevnog reda. Nakon kraće rasprave  komisija je  
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jednoglasno  donijela  prijedloge koje je proslijedila  Skupštini istarske županije  na 
usvajanje, koje su vijećnici dobili s materijala  za sjednicu  Županijske  skupštine. 

 Izuzimaju se točke  b), e) i h) točke  13 dnevnog reda.  
U  raspravi je sudjelovao :PLINIO CUCCURIN. 
Predsjednik DINO KOZLEVAC , zaključuje  raspravu i stavlja u paketu na glasanje točke 

od a) do toke j) osim točke b), e i h) , te nakon glasovanja utvrñuje da je  Skupština sa 36 
glasova «ZA», bez glasova «PROTIV» i  bez  «SUZDRŽANIH»  glasova  donijela pod 

A) 
RJEŠENJE 

 
o izboru Komisije za pitanja i zaštitu prava autoht one talijanske nacionalne zajednice 

I. 
U Komisiju za pitanja i zaštitu prava autohtone talijanske nacionalne zajednice Županijske 

skupštine Istarske županije, izabiru se: 
 

1. Silvio Brunelli, predsjednik 
2. Evelina Biasol Brkljačić, potpredsjednica 
3. Tamara Brussich, članica 
4. Roberta Lakošeljac, članica 
5. Ivan Bubić, član. 

II. 
Ovo Rješenje stupa na snagu danom donošenja, a objavit će se u "Službenim novinama 

Istarske županije". 
C) 

RJEŠENJE 
o izboru Odbora za ljudska prava 

I. 
U Odbor za ljudska prava Županijske skupštine Istarske županije izabiru se: 
 

1. Ivica Mikulčić, predsjednik 
2. Ahmed Makota, potpredsjednik 
3. Silvio Brunelli, član 
4. Mirjana Antonelić, članica 
5. Zvonimir Čoga, član. 

II. 
Ovo Rješenje stupa na snagu danom donošenja, a objavit će se u "Službenim 

novinama Istarske županije". 
D) 

RJEŠENJE 
                     o izboru Odbora za prava etni čkih i nacionalnih skupina 

I. 
U Odbor za prava etničkih i nacionalnih skupina Županijske skupštine Istarske 

županije izabiru se: 
 

1. Tamara Brussich, predsjednica 
2. Nika Krstevski, potpredsjednica 
3. Vojo Kličković, član 
4. Tom Bisaku, član 
5. Evelina Biasol Brkljačić, članica. 

        II. 
Ovo Rješenje stupa na snagu danom donošenja, a objavit će se u "Službenim novinama 

Istarske županije". 
F) 

RJEŠENJE 
  o izboru Odbora za društvene djelatnosti 
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                                                                   I. 
U Odbor za društvene djelatnosti Županijske skupštine Istarske županije izabiru se: 
 

1. Lucija Debeljuh, predsjednica 
2. Viktor Krapljanov, potpredsjednik 
3. Eda Klapčić, članica 
4. Jasna Smojver Kompas, članica 
5. Nevija Poropat, članica 
6. Nika Krstevski, članica 
7. Zdenko Pliško, član. 

II. 
Ovo Rješenje stupa na snagu danom donošenja, a objavit će se u "Službenim novinama 

Istarske županije". 
G) 

  RJEŠENJE 
      o izboru Odbora za predstavke i pritužbe 

 
I. 

U Odbor za predstavke i pritužbe Županijske skupštine Istarske županije izabiru se: 
1. Nenad Čendak, predsjednik 
2. Eda Klapčić, članica 
3. Jasna Smojver Kompas, članica. 

 
II. 

Ovo Rješenje stupa na snagu danom donošenja, a objavit će se u "Službenim novinama 
Istarske županije". 

I) 
  RJEŠENJE 

  o izboru Komisije za priznanja 
I. 

U Komisiju za priznanja Županijske skupštine Istarske županije izabiru se: 
 

1. Nevija Poropat, predsjednica 
2. Oliver Gmitrović, potpredsjednik 
3. Roberta Lakošeljac, članica 
4. Alida Perkov, članica 
5. Vlado Ivetić, član. 

II. 
Ovo Rješenje stupa na snagu danom donošenja, a objavit će se u "Službenim novinama 

Istarske županije". 
J) 

   RJEŠENJE 
o izboru Odbora za pitanja antifašisti čkih boraca NOR-a i branitelja 

Domovinskog rata 
I. 

U Odbor za pitanja antifašističkih boraca NOR-a i branitelja Domovinskog rata Županijske 
skupštine Istarske županije izabiru se: 

 
1. Serño Rigo, predsjednik 
2. Vlado Ivetić, potpredsjednik 
3. Ahmed Makota, član 
4. Serño Baskijera, član 
5. Ivica Mikulčić član.  

 
 Ovime je dnevni red iscrpljen. 
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 Predsjednik DINO KOZLEVAC , zaključuje 5. sjednicu  Skupštine Istarske županije. 
 Sjednica je zaključena u   21,46 sati. 
 
 
 
SKRAĆENI  ZAPISNIK VODIO :  PREDSJEDNIK SKUPŠTINE IŽ: 
 
IVAN KLARI Ć :      DINO KOZLEVAC 
 
 
 
 


